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V lasnik ugostiteljskog obrta PASTUH 
PUB Ranko Kordić iz Jastrebarskog - 

ujedno i potpredsjednik Udruženja obrtnika 
Jastrebarsko povoljno se referirao na pro jekt 
Zajedničke nabave ARTIFEX. 

- Pre  poručio bih kolegama obrtnicima 
da se uključe u ovaj projekt OKZ-a i Udru -
ženja obrtnika Jastrebarsko, kao i svih os ta-
lih udru ženja u Zagrebačkoj županiji i Gradu 
Zagrebu. Mi smo samo kod partne ra  HEP 
OPSKRBA, koji nam je svima va  žan jer 
imamo velike račune za struju, ušte  djeli i do 
1.500,00 kn po računu za je       dan mjesec, što je 

godišnje velika ušteda, te smo vrlo zadovoljni 
tim sporazumom. Do   bro je što sve više ko-
lega obrtnika prepo znaje ovu akciju i projekt 
OKZ-a, jer što će nas biti više, dobit ćemo 
po voljnije uvjete u nabavi i time smanjiti troš-
kove poslovanja.

Kao vlasnik kartice projekta za jed-
ničke nabave OKZ-a u teku ćoj 

2015. godini potpisivanjem ugo vora sa 
HEP opskrbom koja je jedna od tvrtki 
koje sudjeluju u projektu ARTIFEX 
ostvario sam uštede u svom obrtu koji 
je proizvodnog ka rak tera na godišnjoj 
razini od oko 5000,00-6000,00 kn za-
hva ljujući ostvarenom popustu od 17,4% na cijeni kWh električne energije. To 
je samo jedna od ušteda jer sam koristio i ostale popuste koje nude i druge tvrtke 
partneri na listi Zajedničke nabave. Projekt Zajednička nabava smatram vrlo ko-
risnim jer sam stjecanjem godišnje uštede ostvario povrat utrošenih sredstva za 
komorski doprinos. Pozitivno iskustvo u primjeni projekta Zajednička nabava 
prenosim kolega ma obrtnicima, te ovim putem molim i ostale kolege obrtnike da 
to isto čine u kon taktima sa svojim kolegama obrtnicima, jer daljnji rast projekta 
omogućava ostva re nje dodatnih ušteda.                                                                n

Prednosti projekta Zajednička nabava Artifex

Ranko Kordić, vlasnik ugostiteljskog 
obrta PASTUH PUB iz Jastrebarskog:

Alen Prežec, suvlasnik u obrtu Mesnica i kobasičarna Prežec, 
Sunekova 20, Zagreb
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Samo na računu za struju 
uštedili smo mjesečno 
i do 1.500 kn

Uštede na godišnjoj razini od oko 5000-6000 kn

Vuk leather obrt za proizvodnju kožne galanterije 
osnovan je 2006. godine kao nastavak obiteljske 

tradicije od 1972. godine. Uključenjem u projekt Za-
jedničke nabave postigli smo u kratkom vremenu 
zna  čajno smanjenje troškova. Potpisali smo ugovor s 
HEP-om gdje su nam računi za potrošnju električne energije smanjeni za 17 %, 
kao i ugovor s Inom što nam je donijelo smanjenje cije ne goriva za 30-tak lipa 
ovisno o trenutnoj cijeni na tržištu. Samo ova dva dobavljača s popustima daleko 
premašuju našu godišnju uplatu komorskog doprinosa. Kupnjom novog računala 
u HG spotu ili bilo kojeg artikla štedimo 11%, svaki račun iz Gavroproma povo-
ljniji je ovisno o vrsti robe, uostalom na popisu partnera zajedničke nabave svatko 
treba neku robu ili uslugu koju svakodnevno koristi. Drugu značajnu prednost 
vidimo kroz vlastito uključivanje u projekat gdje ćemo potpisom ugovora nuditi 
svim zainteresiranim ugostiteljima, ali i kolegama obrtnicima proizvodni program 
za ugostiteljstvo, kao i alatne torbe za sve vrste majstora po cijenama 20% nižim od 
redovnih. Jedini uvjet je da budu članovi Zajedničke nabave.                               n

Obrtnici pridružite se projektu 
Zajednička nabava
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LIST UREĐUJE UREĐIVAČKI ODBOR: MIRZA ŠABIĆ, ANTUN TROJNAR, BORIS TRUPEC I  FEDORA ZOKOVIĆ • 
GLAVNA UREDNICA : FEDORA ZOKOVIĆ • STRUČNI SAVJET: GORAN ČANKOVIĆ, ANĐELKO PETOŠIĆ • GRAFIČKA 
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Miljenko Vuk, proizvodnja kožne galanterije
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Nadnaslov

"

OBRTNIČKA KOMORA ZAGREB
Zagreb, Ilica 49

PROJEKT ZAJEDNIČKA NABAVA
(ARTIFEX)

Obrt/Tvrtka:  .......................................................................................................................................................................

OIB:  .....................................................................................................................................................................................

Adresa:  ...............................................................................................................................................................................

E-mail :  ..............................................................................................................................................................................

Mob/tel :  .............................................................................................................................................................................

Djelatnost:  .........................................................................................................................................................................

P R I S T U P N I C A
 
 
IZJAVA O SUGLASNOSTI ZA PRIKUPLJANJE I OBRADU OSOBNIH PODATAKA*  

Dajem privolu i suglasnost Obrtničkoj komori Zagreb za prikupljanje i obradu mojih osobnih podataka i to: ime i 
prezime, OIB, adresu, naziv obrta, e-mail adresu, broj telefona, u Projektu Zajedničke nabave ARTIFEX, sukladno 
člancima 6. i 7. Zakona o zaštiti osobnih podataka (NN 130/2003, 118/2006, 130/2011), kao i dostavu mojih osob-
nih podataka dobavljačima Projekta Zajedničke nabave ARTIFEX, a sa svrhom postizanja dogovorenih pogodnosti 
temeljem potpisanih Sporazuma o suradnji Obrtničke komore Zagreb i dobavljača u Projektu Zajedničke nabave 
ARTIFEX. 
Slanjem ove pristupnice izjavljujem/mo da dobrovoljno pristupamo u Projekt Zajedničke nabave Obrtničke ko-
more  Zagreb. Izjavljujem/mo da ću/ćemo komorski doprinos dobrovoljno i uredno podmirivati u utvrđenim ro-
kovima. 

 

Mjesto………………… Vlasnik obrta:

 Datum ……………….. ………………....................………
 (potpis i pečat)



D evetog prosinca 2015. go-
dine održana je 4. sjednica  
Skupštine Obrtničke komo-

re Zagreb. Na svečanom dijelu Skup -
štine bili su nazočni i visoki gosti: po-

časni predsjednik Hrvatske obrtničke 
komore Stjepan Šafran, predsjednik 
HOK-e Dragu tin Ranogajec, potpred-
sjednici HOK-e, D. Kratohvil, S. 
Kne  žević, i članovi predsjedništva D. 
Židanić i D. Stanković, predstavnici 
Regio nal ne privredne komore Kralje-
vo pred vođeni predsjednikom Petraši-
nom Jakovljevićem, te predstavnici OK 
Varaždinske županije predvođeni pred-
sjednikom Mariom Milakom. 

Skupština je primila na znanje op-
sežno Izvješće o radu Obrtničke ko mo-
re Zagreb za period svibanj-prosinac 
2015. godine, kojim su na opširan na-
čin kronološki prezentirane aktivnosti 
Komore u proteklom periodu.

Realizirane potpore tradicijskim, 
deficitarnim i proizvodnim obrtima

Obrtnička komora Zagreb 28.05. 
2015. godine u nazočnosti najviših dr -
žavnih i gradskih dužnosnika prosla-
vila je svoj dan, a zalaganjem vodstva  
Komore ostvarene su potpore Gra-
da Zagreba za deficitarne, tradicij-

ske       i pro izvodne obrt u iznosu do 
30.000,00 kn, koje je u cijelosti finan -
ci rao gradski proračun, ostvarena je 
mo gućnost prijenosa dozvole taksista 
kod odlaska  u mirovinu na bračnog 

druga i krvne srodnike u ravnoj lozi, 
odnosno nakon  smrti autotaksi prije-
voznika obrt   nika na njegove nasljed-
nike, koji mogu obav ljati djelatnost 
i putem po    slovođe, 02.07. i 26.10., 
2015. pot    pisani su dru gi i treći krug 
Sporazuma o suradnji s  partnerima u 
Projektu zajedničke nabave Artifex sa 
još tridesetak dobavljača u projektu 
(tako da ih trenutačno imamo 56). 
Zahvaljujući OKZ-u i UOGZ-u kao 
i HOK-i zajedničkom akcijom maj-
storima je priznat njihov status kod 
iz v  ođenja manje složenih radova u gra-
đevinarstvu, uspješnom intervencijom 
- Odlukom o izmjenama i dopunama 
Odluke o autotaksi prijevozu zaustav-
ljeni „bijeli“ taksiji u gradu, te izvršena 
zaštita položaja naših članova autotak si 
prijevoznika, u Uredu za obrazovanje 
OKZ-a majstorski ispit je položio 251 
novi majstor, te je položeno i 206 ispi-
ta stručne osposobljenosti, Obrtničko 
učilište realiziralo brojne projekte za 
obrt ništvo (netradicionalne metode 
po    učavanja, kurikularno planiranje, 

edu  kacija nastavnika, razvoj ljudskih 
po tencijala, In poduzetnik, program 
Eras mus+, program Progress, Program 
cjeloživotno učenje i dr). U navedenom 
periodu održano je 5 sjednica Uprav nog 

odbora, 3 sjednice Nadzornog od   bora 
te 13 sjednica Predsjedništva OKZ. 

Sniziti zakupnine, prodati postore, 
smanjiti opterećenja obrtnika

Pored navedenih rezultata pokre-
nute su i brojne inicijative, kao što su 
donošenje Zaključka gradonačelnika 
Grada Zagreba Milana Bandića o ob-
ročnoj otplati i djelomičnom otpisu 
du govanja po osnovi zakupnine, ko-
munalne naknade, doprinosa te dru-
gih lokalnih davanja, zaštita obrtnika 
u Ra dićevoj za vrijeme buduće rekon-
strukcije (biti će oslobođeni potpuno ili 
djelomično zakupnine, te komunal ne 
naknade kod dužih radova), za tra žena 
prodaja poslovnih prostora u vlas ništvu 
Grada Zagreba obrtnicima, zatraženo 
je osnivanje veletržnice cvi je ća, kao i 
snižavanje zakupnina na za   grebačkim 
tržnicama, pokrenuta ini cijativa za 
odr  žavanjem gospodarskog  foruma - 
Obrtništvo Zagrebačke župani je (na 
broj nim sastancima s gra dona    čelnicima 
u gradovima županije), pu                  tem Agencije 

Četvrta sjednica Skupštine Obrtničke komore Zagreb

Podrška vodstvu Komore i programu rada za 2016. godinu
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za zaštitu tržišnog na          tje  canja zatražena 
zaštita pogrebnih pri jevoznika, te po-
krenut postupak pro tiv javnih poduzeća 
koja ulaze u pro   stor slobodnog tržišnog 
natjecanja i dr.

Sajmovi i revije - način promocije 
obrtnštva

Obrtnici su tijekom proteklog pe-
rioda aktivno posjećivali i sudjelovali 
na sajmovima i revijama širom grada 
i županije, imali zapažene nastupe na 
Međunarodnom sajmu u Celju (Hol-
lywood 60-ih, izvrsna revija frizera 
za pažena u slovenskim medijima), po-
sjetili sajam ZEPS Zenica 2015., na  -
stupali na glamuroznoj 80-oj Zlatnoj 
igli u organizaciji UOGZ, sudjelovali 
na Međunarodnom sajmu u Zapreši-
ć u, Gastro Turopolja u Velikoj Gorici, 
Bučijadi u Ivanić Gradu, Salamijadi u 
Samoboru, Vrbovečkom sajmu, Jaskan-
skim vinskim svečanostima, i dr. 

Dinamizirati aktivnosti u smjeru  
razvoja obrtništva

Skupština je jednoglasno usvojila 
Rebalans proračuna za 2015. godinu, 
kao i Financijski plan za 2016. godi-
nu, dok je Nadzorni odbor Obrtničke 
komore Zagreb podnio iscrpno izvješće 
o materijalnom i financijskom poslo-

va nju Obrtničke komore Zagreb za 
period svibanj-prosinac, u kojem je 
po      hvaljeno racionalno go spodarenje 
obrt  ničkim sredstvima su kladno mo-
guć  nostima i prilikama. 

Skupština je također usvojila Pro-
gram rada za 2016. godinu, koji sa mo 
predstavlja nastavak dosadašnjih za po-
četih aktivnosti u 2015. godini. Tako 
od najvažnijeg izdvajamo daljnji razvoj 
projekta Artifex, kroz proširenje pogod-
nosti s postojećim dobavljačima, kao i 
zaključenje novih sporazuma o surad-
nji na područjima djelatnosti koja do 
sada nisu pokrivene postojećim spora-
zumima, tu je također daljnji nastavak 
rada na promociji obrtništva, davanje 
mišljenja i prijedloga na nove propise u 
oblasti obrtništva, razvoj obrazovanja, 
partnerstava i korištenje EU projekata i 
sredstava, borba protiv neregistriranog 
obavljanja djelatnosti i bolje naplate 
potraživanja, intenziviranje rada u ce-
hovima i odborima OKZ, kao i brojne 
druge zadaće.

Potpisane povelje o suradnji   
s Regionalnom privrednom komoro m 
Kraljevo i OK Varaždinske županije

U svečanom dijelu Skupštine Obrt-
ničke komore Zagreb potpisane su 

dvije vrlo značajne povelje o suradnji i 
to s Regionalnom privrednom komo-
rom Kraljevo, koju je potpisao pred-
sjednik Petrašin Jakovljević, te povelju 
s Obrtničkom komorom Varaždinske 

županije koju je potpisao predsjednik 
Mario Milak. Obojica predsjednika iz-
razila su zadovoljstvo potpisanim po ve -
ljama, te uvjerenje o kvalitetnoj bu du-
ćoj suradnji, u interesu obrtništva.

Po završetku potpisivanja nazoč ni-
ma su se u ovom svečanom trenutku 
obratili počasni doživotni predsjednik 
HOK-e Stjepan Šafran, koji je naglasio 
važnost i nesalomljivost obrtništva za 
budućnost hrvatskog gospodarstva, te 
kazao: obrtnici su kao trava, što ih više 
šišaš to je gušća. Predsjednik HOK-e 
Dragutin Ranogajec je istaknuo značaj 
Komore u zaštiti i razvoju interesa 
obrtništva, te potrebu da svi zajedno 
djelujemo u interesu zaštite obrtničkog 
i komorskog sustava koji je teško ra-
zumljiv onima koji ne žive od svoga 
rada i nikome na teret.

Predsjednik OKZ mr. Mirza Šabić 
zahvalio je svim svojim suradnicima na 
ostvarenim rezultatima, kao i visokim 
gostima na odazivu, te završio sjedni-
cu Skupštine uz čestitke povodom do-
lazećih blagdana.                                n

Podrška vodstvu Komore i programu rada za 2016. godinu
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Mirza Šabić i Petrašin JakovljevićMirza Šabić i Mario Milak



Č etvrtog prosinca 2015. godine 
u Udruženju obrtnika grada 
Zagreba održana je sjednica 

Skupštine, pod predsjedanjem Antuna 
Trojnara, predsjednika zagrebačkog ud-

ruženja. Nakon što su članovi Skupštine 
usvojili Plana rada i Financijski proračun 
za 2016. godinu, Antun Trojnar je na-
glasio da će kao i prethodnih godina i 
2016. godine naglasak biti na ostvare nju 
zacrtanih planova i ciljeva strukovnih 
sekcija i cehova Udruženja. U tom smis-
lu i financijski proračun pratit će plan 
rada, a sve u skladu s mogućnostima i 
prihodima Udruženja. - Pozivam vas na 
zajedništvo i suradnju jer jedino tako 
možemo ostvariti zacrtane ciljeve, rekao 
je predsjednik Trojnar. 

O pogodnostima koje obrtnici mo-
gu ostvariti uključivanjem u projekt 
Za jednička nabava – Artifex govorio je 
Mirza Šabić, predsjednik OKZ, a bene-
fite koje pruža tvrtka INA kao partner- 
potpisnik sporazuma prezentirala je 
Vedrana Dragičević. Pozvala je sve obrt-
nike da se uključe u projekt – a za to 
je potrebno samo popuniti pristupnicu. 

Uspjeh i sreću u 2016. godini čla-
no vima Skupštine, njihovim radnicima 
i obiteljima zaželjeli su kolege iz drugih 
udruženja i obrtničkih komora ko ji su 
nazočili sjednici: Davor Pleško, pred-

sjednik OK Krapinsko - zagorske žu -
panije; Mario Milak, predsjednik Obrt-
ničke komore Varaždinske žu pa nije; 
Ma rija Subota, predsjednica Udruženja 
trgovaca Zagreb; Stipe Bučar, predsjed-
nik UO Jastrebarsko; Vlado Mikulčić, 
predsjednik UO Velika Gorica, Zdravko 
Bubnić, predsjednik Udruženja prije-
voznika Zagreb; Miro Čaržavec, član 
Skup štine OK KZŽ; Darko Židak, do-
predsjednik UO Sesvete. 

Kao što je to već uobičajeno na sve-
čanoj sjednici Skupštine Udruženja 
obrt nika grada Zagreba pred kraj godi-
ne dodijeljena su priznanja obrtnicima 
za aktivno obavljanje obrta 10, 20 i 
30 godina. Članovima Predsjedništva 
Ud ruženja obrtnika grada Zagreba pri 
dodjeli priznanja pomogli su Mirza Ša-
bić, predsjednik OKZ, Davor Pleško, 
predsjednik OK KZŽ i Mario Milak, 
predsjednik OK Varaždinske županije. 

1. PLATINASTA DIPLOMA  
priznanje za aktivno obavljanje 
obrta više od 30 god. 
STJEPAN MATKOVIĆ (električar) 
BOŽICA STRAPAČ (kozmetičar)

VLASTA RUTIĆ (kozmetičar)
MARIJANA NEŽIĆ (kozmetičar)
MIROSLAV TONČIĆ (metalac)
TEA JAGARINEC (zlatar) 
2. ZLATNA DIPLOMA  
priznanje za aktivno obavljanje 
obrta više od 20 god. 
DAMIR ŠARE (automehaničar)
JOSIP VELIČAN (dimnjačar)
IVAN KRSNIK (dimnjačar )
VLADIMIR TEPEŠ (fotograf )
JELKA POTOČKI (frizer)
DARINKA ŠIBIST (frizer)
TEREZA DOKUŠ (frizer)
JAGODA IVANKOVIĆ (kozmetičar) 
IVANKA CERANJA (plastičar)
ĐORĐINKA BAČUN (frizer) 
3. SREBRNA DIPLOMA  
priznanje za aktivno obavljanje 
obrta više od 10 god. 
DANIJEL MRKŠA (automehaničar)
DAMIR MIKULČIĆ (električar)

Skupština Udruženja obrtnika grada Zagreba 

Usvojen Plan rada i Financijski 
proračun za 2016. godinu
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Dobitnici platinaste diplome



IVANA PETROVIĆ (kozmetičar)
KATARINA RUDAR (kozmetičar)
ALMA JATIĆ HASANBEGOVIĆ 
(metalac)
RENATA STUBIČAR (metalac)
MARIJA GVERIĆ (plastičar)
IVANA MRŠA SANADER (plastičar)
ANTO BARTOLOVIĆ (soboslikar, li-
čilac i pismoslikar)
IVAN PETEK (zlatar)
KRISTIJAN KEČKEŠ (zlatar) 

Na sjednici Skupštine uručeno je i 
priznanje Josipu Ričkoviću povodom 
njegovog odlaska u mirovinu. U svom 
dugogodišnjem radu u nekoliko man-
data bio je pročelnik Sekcije limara i 
vodoinstalatera, a obnašao je i mnoge 
funkcija u tijelima obrtničkih asocija-
cija. Svojim nesebičnim angažmanom 

može biti primjer mladim generacijama 
da se samo upornošću, poštenim radom 
i vjerom u sebe i bolje sutra može opsta-
ti. Na kraju sjednice predsjednik Troj-

nar zahvalio se članovima na sudjelova-
nju u radu Skupštine te njima, njihovim 
obiteljima i radnicima zaželio sretan 
Božić i uspješnu 2016. godinu!           n
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Povjerenstvo za odobravanje potpo-
ra Grada Zagreba u čijem sasta vu 

sudjeluju i predstavnici OKZ i UOGZ 
na svojoj je sjednici odr  žanoj 03. stu-
denoga 2015. godi ne, nakon prove de-
nog natječaja za do djelu potpora, te 
analize pristiglih zah tjeva, do dijelilo 
obrtnicima grada Za greba 694 potpore 
(od ukupno 745 podne se nih zahtjeva) 
u ukupnom iznosu od 12.009.500,00 

kn. Najviše ih je iz skupine tradicijskih 
djelatnos ti (417), zatim iz deficitarnih 
(148), te iz proizvodnih (129). Maksi-
malan iznos potpore bio je 30.000,00 
kn. Obrtnici kojima su odobrene pot-
pore imaju ukupno 2.025 zaposlenih 
radnika. Grad Zagreb kontinuirano od 
2000. godine raznim oblicima mjera 
potiče rast i razvoj obrtništva i podu-
zetništva. Time se ujedno prido nosi 

daljnjem jačanju njihove konkurent-
nosti kao i očuvanju postojećih rad-
nih mjesta i otvaranju novih. Za poti-
canje razvoja obrta, malog i srednjeg 
poduzetništva od 2000. godine do 
kraja 2014. godine utrošeno je više od 
300 milijuna kuna, a očekuje se da će 
se u 2016. godini za potpore izdvojiti 
još veća sredstva.  

n

Povjerenstvo za odobravanje potpora Grada Zagreba

Dodijeljeno 12.009.500 kuna za tradicijske 
i deficitarne obrtničke djelatnosti

Dobitnici zlatne diplome Dobitnici srebrne diplome

Priznanje Josipu Ričkoviću povodom odlaska u mirovinu



Ove godine već su drugi puta 
done sene izmjene Odluke o 
au totaksi pri jevozu koje su u 

in teresu obrtnika, au totaksi prije voz-
nika. Želimo se zahva liti svima koji 
su pre poznali cilj i smisao naših pred-
lo ženih izmjena, a bile su usmjerene 
jedino i isključivo u cilju zaštite obrta, 
obrtnika i naših korisnika, te inzisti-
ranje na provođenju zakonitosti u svim 
segmentima naše struke. Ovom prigo-
dom moramo posebno istaknuti Mi-
lana Bandića, Darinka Kosora, Andriju 
Mikulića, Davora Bernardića, Ma rija 
Župana, HOK na čelu sa predsjedni-
kom Dragutinom Ranogajcem, te po-
sebno OKZ i predsjednika mr. Mirzu 
Šabića, koji su prepoznali važnost done-
senih izmjena.

U nastavku donosimo cjeloviti tekst 
Izmjene Odluke o autotaksi prijevozu.

Na temelju članka 56. stavka 1. Za-
kona o prijevozu u cestovnom prometu 
(Narodne novine 82/13) i članka 38. 
točke 2. Statuta Grada Zagreba (Služ be-

ni glasnik Grada Zagreba 19/99, 19/01, 
20/01 - pročišćeni tekst, 10/04, 18/05, 
2/06, 18/06, 7/09, 16/09, 25/09, 
10/10, 4/13, 24/13 i 2/15), Gradska 
skup ština Grada Zagreba, na 34. sjed-
nici, 1. prosinca 2015., donijela je

 
ODLUKU

o izmjenama i dopuni Odluke 
o autotaksi prijevozu

 
Članak 1.

U Odluci o autotaksi prijevozu (Služ  -
beni glasnik Grada Zagreba 16/13, 24/ 
13 i 9/15) u članku 6. stavak 4. briše se.

Članak 2.
U članku 17. stavak 3. mijenja se i 

glasi:
«Sadržaj i izgled svjetleće oznake 

‹TAXI› iz stavka 1. alineje 2. ovoga član-
ka i naljepnice iz stavka 1. alineje 3. 
ovo ga članka propisuje gradonačelnik.»

Članak 3.
U članku 28. iza stavka 2. dodaje se 

stavak 3. koji glasi:

«Cijena za početak vožnje ne smije 
uključivati pravo na vožnju bez nak-
nade.»

Članak 4.
Članak 37. mijenja se i glasi:
«Autotaksi prijevoznik je dužan us-

kladiti boju vozila propisanu člankom 
17. stavkom 1. alinejom 1. ove odluke 
najkasnije do 31. prosinca 2020.»

Članak 5.
Javni poziv za podnošenje zahtjeva 

za izdavanje dozvola za autotaksi pri-
jevoz neće se objavljivati do 30. lipnja 
2017., nakon čega će se objavljivati sva-
ke četiri godine.

Članak 6.
Ova odluka stupa na snagu osmo-

ga dana od dana objave u Službenom 
glasniku Grada Zagreba, osim članka 3. 
ove odluke koji stupa na snagu 1. trav-
nja 2016.

Predsjednik Gradske skupštine
Darinko Kosor, v.r.

Veliki uspjeh Udruženja Autotaksi prijevoznika – radio taksi Zagreb i OKZ

Udruženje obrtnika Vrbovec

Izmijenjena Odluka o autotaksi prijevozu

Sastanak predstavnika OKZ sa 
gradonačelnikom Bregovićem

Obrtnicki listˇ10 aktualno

Dvadest i sedmog listopada 2015. 
godine predstavnici OKZ pred-

vođeni predsjednikom mr. Mirzom 
Š abićem bili su u službenom posjetu 
gradonačelniku Grada Vrbovca Vladi-
miru Bregoviću. Pored predsjednika 
Šabića nazočni su bili i potpredsjednici 
OKZ Josip Tržec i Ivan Leščić, koji je 
ujedno i kao predsjednik Udruženja 
obrtnika Vrbovec bio domaćin ovog 
sa stanka. Sastanku su nazočili i tajnica 
Udruženja Željka Mušak i v.d. tajnika 

OKZ-a Goran Čanković. Od strane 
Gra da Vrbovca sastanku je prisustvo-
vao i pročelnik Ureda za gospodar-
stvo Đuro Turk. Predsjednik Šabić je 
upoznao gradonačelnika sa aktiv no -
sti ma OKZ. Utvrđeni su pravci zajed-
ni čke suradnje na bazi već potpisa nog 
Sporazuma o suradnji Grada i Udru-
ženja obrtnika Vrbovec. Mirza Šabić je 
upoznao gradonačelnika sa projektom 
Artifex, a Josip Tržec, potpredsjednik 
OKZ je istaknuo da su male sredine, 
obrt i poduzetništvo zamašnjak ci jelom 
gospodarstvu, te da je već veliki korak 

da jedna manja sredina organizira i po-
krene određene projekte, naravno uz 
pretpostavku da oni budu kvalitetni 
i ostvarivi, što će imati efekte na širu 
go spodarsku situaciju. Gradonačelnik 
je spomenuo i izradu Strategije grada 
Vr bovca za razdoblje 2015-2020. go-
dine u čijoj pripremi i izradi Udruže-
nje obrtnika aktivno sudjeluje. Tak vim 
sudjelovanjem, naglasio je predsjed-
nik Udruženja Leščić, poduzetnicima 
i obrtnicima osigurat će se ubuduće 
okviri za daljnje pokretanje projekta i 
podrška u sufinanciranju.                  n





P etog studenoga 2015. godine 
predstavnici Obrtničke komo re 
Zagreb, predsjednik mr. Mir za 

Šabić i Marina Hrastić, član Upravnog 
odbora OKZ, te predsjednica UO Iva-
nić Grad uz tajnika Udruženja Davora 
Jagića i v.d. tajnika OKZ-a Gorana 
Čan kovića održali su u Ivanić Gradu 
sastanak sa predstavnicima Ivanić Grada 
- Milivojem Maršićem, pročelnikom 
Ure da za financije, gospodar stvo i ko-
munalne poslove, i Valentinom Ga-
džom, voditeljem Razvojne agencije.
Mir za Šabić je u uvodnom dijelu sastan-

ka upoznao nazočne sa struktu rom, 
ciljevima i zadacima Komore, te uka-
zao na značaj obrtništva na podru č ju 
Za grebačke županije. Obrtnici su res-
pektabilan faktor u gospodarstvu žu-
pa nije koji s punim pravom zaslužuje 
pažnju jedinica lokalne i regionalne sa-
mouprave, kazao je Šabić.

Govoreći o poticanju obrtništva, 
Mirza Šabić je ukazao na primjer Grada 
Zagreba koji je upravo ovih dana odo-
brio preko 12 mil. kn za bespovratne 
potpo re tradicijskim, deficitarnim i pro-
izvodnim obrtima, kao i da su slič ne 
potpo re već davali neki gradovi u Za-
grebačkoj županiji, te bi bilo od velike 
koristi da i Ivanić Grad na ovaj način 
pomogne očuvanju i razvoju opravo 
takvih obrta. Milivoj Maršić je kazao 

kako Ivanić Grad ima vrlo dobru surad-
nju s UO Ivanić Grad, te da čini velike 
napore u pružanju pomoći obrtništvu. 
Grad je već financijski pomogao UO 
Ivanić Grad, a također i organizirao rad 
Razvojne agencije grada u prostorijama 
Udruženja, što je dodatno financijsko 
rasterećenje za rad Udruženja. Također 
je izrazio punu spremnost da se projekt 
Artifex - program pogodnosti promo-
vira na web stranici Ivanić Grada, kao 
i u gradskim novinama, kao i druge 
obrtničke teme i značajne informacije.

Marina Hrastić, predsjednica UO 
Ivanić Grad naglasila je dobru suradnju 
s gradom, te ukazala na nužnost po-
vezivanja jedinica lokalne samouprave 
s gospodarskim asocijacijama kao što je 
Udruženje obrtnika Ivanić Grad.        n

Udruženje obrtnika Ivanić Grad i Obrtnička komora Zagreb

Održan radni sastanak

Obrtnicki listˇ12 iz udruženja
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U organizaciji Udruženja obrtnika grada Zagreba i Sekcije 
pro izvođača suvenira 21. prosinca 2015. godine, na Trgu 
bana Josipa Jelačića ispred kućica gdje se prodaju suve-

niri zagrebačkih obrtnika u okviru božićnog sajma organizirano je 
druženje obrtnika. Kako bi pomogli i privukli što više kupaca naši 
obrtnici su organizirali besplatnu podjelu kotlovine i kuhanog vina uz 
nastup tamburaša. Tako je svaki kupac suvenira zagrebačkih obrtnika 
dobio bon kojim je mogao konzumirati kotlovinu i kuhano vino. 

Moramo naglasiti da je ova akcija bila humanitarnog karaktera - u 
sklopu akcije udruge Hrabro srce - zagrebački obrtnici proizvođači 
suvenira pripremili su poklon paketiće za bolesnu djecu u bolnici u 
Klaićevoj. Posjet i interes bili su veliki, kako građana grada Zagreba 
tako i predstavnika najviših tijela obrtničkih asocijacija. Poslije posla 
okupili su se članovi Predsjedništva UOGZ, Upravnog i Nadzornog 
odbora, Skupštine kao i članovi Obrtničke komore Zagreb i Hrvatske 
obrtničke komore. Ovo je bila samo još jedna u nizu humanitarnih 
aktivnosti po kojima su obrtnici već odavno poznati.

Humanitarna akcija 
i potpora kolegama 
obrtnicima

Božićna bajka zagrebačkih obrtnika
Udruženje obrtnika grada Za-

greba i Sekcija proizvođača 
su venira organizirali su na 

Trgu bana Jelačića u Zagrebu od 28. 
stu denoga 2015. godine do 10. siječnja 
2016. godine adventski sajam sa razno-
likom ponudom u 10 kućica- štandova.

Tako se tu mogu kupiti uvijek pri-
vlačne igračke obrta Mikuš, vlasni ka 
Tomislava Mlinarića, te neobične mi-
ni jature obrta Sounds mini Gorana 
Ma retića koji je asortiman minijatura 
u konzervama upotpunio izradom an-
đela pod nazivom STRANGELS. 

Na štandu naziva Art HD, vlasnika 
Danijele Halužan mogu se pronaći ori-
ginalne izvedbe popularnih zagrebač-
kih licitara napravljene od keramike, 
a prigodni svijećnjaci, anđeli, privjesci 
od stakla izrađeni u tiffany tehnici po-
nuda je na štandu obrta Drag Art, vl. 

Katice Dragičević. Bogata ponuda sta-
rih zemljopisnih karata na štandu je 
obrta Svje tionik vlasnika Željka Ćosića. 

Anđele čuvare koji plijene ljepotom 
nudi obrt Angelek vl. Tatjane Žunić 
Marković, a nezaobilazne medenjake i 
licitarska srca obrt Tomica Marica, vl. 
Ljiljane Mile. Na štandu obrta Farbica, 
vl. Draženke Kubat, možete pronaći 
široku paletu ručno oslikanih predme-
ta od keramike i drva. Obrt Ivančan, 
vl. Damira Ivančana, uz nezaobilaznu 

po moć supruge Irene u ponudi ima 
torbe i kućanske predmete od tekstila, 
prigodno oslikane za božićno vrijeme. 
Božićna bajka završava proizvodima 
obrta Queen, vl. Snježane Wen Jarmek 
i njezinog sina Filipa koji u ponudi 
imaju ručno rađene čestitke, vrećice 
punjene lavandom, magnete. Ponuda 
vrijednih obrtnika koji nude raznolike 
unikatne proizvode ručne izrade po 
pristupačnim cijenama sigurno će zain-
teresirati mnoge Zagrepčane i goste.

advent zagrebačkih obrtnika



N ajveća gastro manifestacija Za-
grebačke županije - 14. Gas-
tro Turopolja, i ove je godine 

bio odlično posjećen. Velikogorički 
ugostitelji članovi Udruženja obrtnika 
Velika Gorica - Ceh ugostitelja, koji 
su prije četrnaest godina započeli i or-
ganizirali prvi Gastro i tako krenuli u 
kulinarsku avanturu - danas nacional-
no priznatu gastro manifestaciju i ove 
godine prezentirali su jela domaće tu-
ropoljske kuhinje pripremljena prate ći 
pravila tradicije ali i slijedeći sve novi         te  te 
kulinarskih trendova. Ugostiteljima su 
se pridružili učenici Srednje strukov ne 
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Č etvrtog studenoga 2015. godi-
ne u Udruženju obrtnika Veli ka 
Gorica održana je radionica za 

obrtnike i poslodavce o mogućnosti   ma 
poboljšanja poslovanja kroz korište nje 
EU fondova ESF, ERDF, EAFRD u ok-
viru projekta „Jačanje sudjelovanja po-
slodavaca u razvoju ljudskih potencijala 

u Zagrebačkoj županiji“ koji se provodi 
u sklopu programa bespovratne pomo-
ći Hrvatskog zavoda za zapošljavanje 
– Lokalne inicijative za poticanje za-
pošljavanja – faza II.

Predavači Regionalne razvojne 
agen cije Zagrebačke županije prisutne 
obrt nike educirali su o mogućnostima 
financiranja poduzetničkih projektnih 
ideja iz EU fondova.

Teme radionice su bile:
1. Prilike za poduzetnike iz EU fon-

dova: Europski socijalni fond – ESF, 

Europski fond za regionalni razvoj – 
ERDF, Europski poljoprivredni fond za 
ruralni razvoj – EAFRD

2. Prilike za poduzetnike: Sufinanci-
ranje projektnih ideja – HBOR, Pot-
pore Zagrebačke županije, Jamstva za 
poduzetnike

U radu radionice sudjelovala je i 
Vjekoslava Mihajlović iz Ureda za gos-
podarstvo Obrtničke komore Zagreb, 
koja je obrtnicima prezentirala novosti 
iz projekta Obrtničke komore Zagreb o 
zajedničkoj nabavi ARTIFEX.             n

Održana radionica za poslodavce 
o korištenju EU fondova

Četrnaesti 
gastro Turopolja

škole, smjer kuhar i konobar, Plemeni  ta 
općina Turopoljska i Lovačko društvo 
Srna. Održalo se i veliko natjecanje u 
pripremanju poznate turopoljske ko-
tlovine, na kojem su sudjelovala sva 
Do brovoljna vatrogasna društva Vatro-
gasne zajednice Grada Velike Gorice. 
Uz bogatu ponudu domaće kuhinje, 
posjetitelji su i ove godine mogli uživati 
u specijalitetima dalmatinske kuhinje 
ugostitelja Udruženja obrtnika Korčula 
– Lastovo, koji su već dvanaest godina 
dragi gosti Gastro izložbe.

Vrhunska gastronomija upotpunje-
na je i ponudom vrhunskih vina Udru-

ge vinogradara i vinara „GROZD“ Ve-
lika Gorica i gostiju iz Donje Zeline, te 
desertima velikogoričkih slastičara.

Posjetitelji su, uz uživanje u vrhun-
skoj gastro ponudi, imali priliku raz-
gledati izložene suvenire izrađene u 
ve likogoričkim etno i umjetničkim ra-
dionicama – podsjetnike bogate turo-
poljske povijesti. Održana je izložba 

ja buka u organizaciji Upravnog odjela 
za poljoprivredu i ruralni razvoj Grada 
Velike Gorice, Velikogorički dani meda, 
kulinarski show uz voditelje Davora 
Dretara Drele i Tomislava Špičeka i 
ra dionica dječjeg vrtića Ciciban ‘Mali 
po duzetnik’. Iz Slovenije na Gastru 
su izlagali obrtnici i ugostitelji općine 
Trebnje, te predstavili svoje poznate 
unikatne proizvode. Najveća ugos ti-
teljsko-turistička manifestacija odr ža na 
je pod pokroviteljstvom Grada Ve like 
Gorice i Zagrebačke županije, a sve je 
završilo plesom na otvorenom, uz iz-
vrstan nastup sastava ‘Harmonija’.       n



Iznos doprinosa za osobno osiguranje obrtnika za 2016. godinu utvrđuje se na osnovu prosječne plaće, 
u skladu s odredbom članka 7. točke 39. Zakona i prema Objavi Državnog zavoda za statistiku o prosječnoj 
mjesečnoj bruto plaći po zaposlenome u pravnim osobama Republike Hrvatske za razdoblje siječanj-kolovoz 
2015. (NN 121/15) iznosi 8.037,00 kuna. 

Iznosi mjesečnih osnovica za obveze koje utvrđuju obveznici doprinosa za svoje osobno osiguranje, 
umnožak su iznosa prosječne plaće i Zakonom propisanih koeficijenata - prema osnovama obveznih osigu-
ranja.

1. Djelatnost obrta - utvrđuje dohodak od samostalne djelatnosti utvrđuje osnovicu umnoškom prosječne 
mjesečne bruto plaće koja iznosi 8.037,00 kuna i Zakonom propisanog koeficijenta 0,65.

Osnovica za izračun doprinosa za osobno osiguranje obrtnika u 2016. godini iznosi 5.224,05 kuna. 

IZNOS DOPRINOSA ZA OSOBNO 
OSIGURANJE OBRTNIKA U 2016. GODINI

Obrtnicki listˇ 15stručni prilog

Važno je napomenuti da od 01.01.2016. godine porezna uprava više neće izdavati rješenja o mjesečnoj os-
novici i iznosima doprinosa. Uplata doprinosa u pravilu se izvršava do 15. dana u mjesecu za prethodni mjesec 
uz obvezu podnošenja Obrasca JOPPD (članak 67. ZDOP). Obveza dostavljanja prvog JOPPD obrasca odnosi se 
za staž osiguranja za siječanj 2016., a dostavlja se najkasnije do 15.02.2016. godine. Treba voditi računa da se 
uplata doprinosa izvrši na dan podnošenja JOPPD obrasca.

        Predsjednik Ceha intelektualnih usluga
        Damir Židanić

NAZIV DOPRINOSA
STOPA 

U %
IZNOS U 

KUNAMA
UPLATNI RAČUN

MODEL

POZIV NA BROJ

Doprinos za MIO 1. Stup 15,00 783,61 HR1210010051863000160
HR68

8214-OIB-JOPPD

Doprinos za MIO 2. Stup 5,00 261,20 HR7610010051700036001
HR68

2046-OIB-JOPPD

Doprinos za zapošljavanje 1,70 88,81 HR1210010051863000160
HR68

8770-OIB-JOPPD

Doprinos za zdravstveno osiguranje 15,00 783,61 HR6510010051550100001
HR68

8478-OIB-JOPPD

Doprinos za zaštitu zdravlja na radu 0,50 26,12 HR6510010051550100001
HR68

8591-OIB-JOPPD

UKUPNO: 1.943,35

2. Djelatnost obrta od koje se porez plaća prema paušalnom dohotku utvrđuje osnovicu umnoškom 
prosječne mjesečne bruto plaće koja iznosi 8.037,00 kuna i Zakonom propisanog koeficijenta 0,40.

Osnovica za izračun doprinosa za osobno osiguranje obrtnika u 2016. godini iznosi 3.214,80 kuna.

NAZIV DOPRINOSA
STOPA 

U %
IZNOS U 

KUNAMA
UPLATNI RAČUN

MODEL

POZIV NA BROJ

Doprinos za MIO 1. Stup 15,00 482,22 HR1210010051863000160
HR68

8214-OIB-JOPPD

Doprinos za MIO 2. Stup 5,00 160,74 HR7610010051700036001
HR68

2046-OIB-JOPPD

Doprinos za zapošljavanje 1,70 54,65 HR1210010051863000160
HR68

8770-OIB-JOPPD

Doprinos za zdravstveno osiguranje 15,00 482,22 HR6510010051550100001
HR68

8478-OIB-JOPPD

Doprinos za zaštitu zdravlja na radu 0,50 16,07 HR6510010051550100001
HR68

8591-OIB-JOPPD

UKUPNO: 1.195,91



Skupština Udruženja 
 prijevoznika Zagreb

Druga sjednica Skupštine Ud ru -
ženja prijevoznika Zagreb održa-

na je 26. studenoga 2015. godine u 
Udruženju prijevoznika Zagreb. Osim 
članova Skupštine sjednici su nazočili: 
Mirza Ša bić, predsjednik OKZ, Davor 
Pleško, potpredsjednik HOK, Antun 
Trojnar, pred sjednik UOGZ, Marija 

Su bota, pred sjednicu Udruženja trgova-
ca Zagreb, Dijana Smoljo, potpredsjed-
nica Ud ruženja trgovaca Zagreb, Sti pan 
Matoš, osnivač POU Invictus, Vedra-
na Dragičević, predstavnica INA d.d., 
Zvo nimir Babić, predstavnik Mobilisis 
d.o.o., Nikola Krilčić, predstavnik Laus 
international d.o.o.. Darko Keletić, 
 biv ši član Skupštine Udruženja prije-
voz  nika Zagreb, Fedora Zoković, glavna 
i odgovorna urednica Obrtničkog lista 
i Katarina Prišlec, poslovna tajnica Ud-
ruženja prijevoznika Zagreb.

Sjednicom je predsjedavao Zdravko 
Bubnić, predsjednik Udruženja prije-
voznika Zagreb, koji je u svom govo ru 
informirao nazočne o planu rada Ud-
ruženja u 2016. godini.

Skupština Udruženja prijevoznika 
Za greb jednoglasno je donijela odluku o 
usvajanju izmjena i dopuna financijskog 
plana za 2015. godinu, Program rada 
Udruženja prijevoznika Zagreb za 2016.
godinu kao i Financijski plan Udruže nja 
prijevoznika Zagreb za 2016. godinu.

Na sjednici su iznijete najvažnije 
informacije o Projektu Zajedničke na-
bave OKZ-a, koji je nastao, kako je re-
kao Mladen Kuharić, a potvrdio je to 
i Mirza Šabić, na idejama Udruženja 
pri jevoznika Zagreb, koje je još prije 
2 godine dogovorilo i osiguralo rabate 
na osiguranje vozila i rabat ne gorivo 

kod INA-e. - Naše Udruženje uz rabat 
na gorivo, za svoje članove organizira 
periodičke izobrazbe vozača u suradnji 
s POU Invictus po vrlo konkurentnim 
cijenama, a uz Croatia osiguranje u pre-
govorima smo sa Hrvatskom osigura-
vateljskom kućom sa ciljem po stizanja 
što kvalitetnije usluge i povolj nije cijene 
osiguranja vozila za naše prijevoznike. 
Na održanoj Skupštini predstavljena je 

ponuda budućih partnera – Laus inter-
national koji nude povoljne uvjete po-
pravka i zamjene auto stakla, te firme 
Mobilisis. Pozivamo vas da koristite 
po   godnosti koje su vam ponuđene u 
na šem Udruženju i kroz projekt Za jed-
ničke nabave OKZ-a, jer je to u vaš em 
interesu, istaknuo je Zdravko Bubnić. n

Skupština Udruženja 
trgovaca Zagreb

Treća sjednica Skupštine Ud ru ženja 
trgovaca Zagreb održana je 3. pro-

sinca 2015. godine u Udruženju trgo-
vaca Zagreb. Skupština je jednoglasno 
donijela odluku kojom se donosi Pro-

gram rada Ud ruženja trgovaca Zagreb 
za 2016. godinu, Financijski proračun 
Udruženja trgovaca Zagreb za 2016. 
godinu, kao i odluku kojom se prihvaća 
izvješće Nadzornog odbora Udruženja 
o nadzoru materijalno financijskog po-
slovanja Ud ruženja trgovaca Zagreb za 
razdoblje 1.1.2015.-30.9.2015.

Informacija o aktivnostima u Ud ru-
ženju između dvije sjednice Skupšti ne 
podnijela je predsjednica Subota. Pred-
stavnici INA-e upoznali su detaljnije 
nazočne o korištenju INA kartice i mo-
gućnostima povoljnije kupnje goriva 
za trgovce obrtnike, a na temelju ok-
virnog sporazuma INA-e i OKZ, a koji 
se počeo primjenjivati od 1. kolovoza 
2015. Na kraju su Skupštinu pozdravi li 
Mirza Šabić, predsjednik OKZ i pred-
sjednik Udruženja obrtnika grada Za-
greba Antun Trojnar, te naglasili potrebu 
zajedničke suradnje među udruženji ma, 
jer smatraju da se samo zajednički može 
mnogo više napraviti u interesu svih 
obrtnika.

 Predsjednik Šabić je istaknuo mo-
gućnosti da i trgovci ubuduće dobiju 
potpore Grada Zagreba u okviru tradi-
cijskih i umjetničkih obrta. Uvjet je 
samo da je plaćen komorski doprinos i 
obaveze prema državi. 

Na kraju sjednice pred sjednica Su-
bota je zahvalila skupštinarima na su -
dje lo vanju u radu, te svima poželjela 
 bla goslovljen Božić i puno zdravlja, bo-
žjeg blagoslova i uspješnu 2016. godi-
nu.                                                      n

Skupština Udruženja 
obrtnika Sveti Ivan 
 Zelina

Tridesetog 11.2015. godine održana 
je sjednica Skupštine Udruženja 

obrtnika Sveti Ivan Zelina. Na sjednici 
je prihvaćen Program rada za 2016. go-
dinu, te rebalans proračuna za 2015. 
godinu kao i Financijski plan za 2016. 
godinu. Kako se u ovom trenutku sve 
aktivnosti ne mogu u potpunosti pred-
vidjeti, program rada će tijekom 2016. 
godine biti nadopunjen ili djelomično 
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izmijenjen, sukladno aktima koje će 
do  nijeti tijela Udruženja ili zbog zakon-
skih promjena.

Sjednici su prisustvovali predsjed nik 
OKZ Mirza Šabić, potpredsjednik  OKZ 
Antun Trojnar, gradonačelnik grada 
Sveti Ivan Zelina Hrvoje Košćec, koji su 
se kraćim govorima obratili članovima 
Skupštine i izrazili zadovoljstvo surad-
njom, zaželjevši što više zajedničkih pro-
jekata u idućoj godini, te dodali da se 
samo zajedničkim naporima pronalaze 
rješenja za niz pitanja od važnosti za po-
slovanje obrtnika. 

Sjednici je također nazočila Vedra-
na Dragičević, predstavnica INA d.d., 
koja je prezentirala čla novima Skupšti ne 
INA karticu, kojom se ostvaruju veli ke 
uštede na gorivu tijekom godine. 

Predsjednik OKZ Mirza Šabić pred-
stavio je projekt OK Zagreb „ARTI-
FEX“ i apelirao na obrtnike da u što 
većem broju pristupe članstvu jer tako 
možemo očekivati veće pogodnosti. 

Predsjednica Udruženja obrtnika 
Sveti Ivan Zelina Gordana Munjaković 
zahvalila je gostima i skupštinarima na 
odazivu i poželjela mnogo zdravlja, sreće 
i poslovnog uspjeha svim obrtnicima u 
2016. godini.                                       n

Skupština Udruženja 
obrtnika Jastrebarsko

Treća sjednica Skupštine Udruženja 
obrtnika Jastrebarsko održana je 

07. prosinca 2015. godine u prostori-
jama Udruženja. Predsjednik Udruženja 
Stipe Bučar članove i goste upoznao je 
o najznačajnijim aktivnostima koje je 
Udruženje provelo u ovoj godini, suk-
ladno financijskim mogućnostima i pri-
likama.

Skupština Udruženja obrtnika Jas-
trebarsko jednoglasno je usvojila Reba-
lans Financijskog plana za 2015. go-

dinu, Financijski plan za 2016. godinu, 
te donijela Odluku o izmjenama i do-
punama Poslovnika o radu Skupštine 
Udruženja.

Usvojeni su Izvještaj o radu Nad-

zornog odbora Udruženja od 01.01. do 
30.09.2015. godine i Program rada za 
2016. godinu, u kojem su predviđene 
mnogobrojne aktivnosti i događanja, 
koje se provode kroz rad Skupštine, po-
sebno Upravnog i Nadzornog odbora, 
kao i kroz rad cehova Udruženja.

Predstavnica tvrtke INA d.d. Ve-
drana Dragičević članovima je temeljem 
Okvirnog sporazuma između OKZ-a 
i INE prezentirala zajednički ugovor 
i INA karticu. U cilju poticaja razvo-
ja obrtničkog poslovanja u Republi-
ci Hrvatskoj, a u sklopu projekta Za-
jedničke nabave Artifex, za obrtnike se 
nude povoljniji uvjeti korištenja INA 
kartice. Detaljnije informacije i upute 
za dobivanje INA kartice i učlanjenje 
u projekt obrtnici mogu naći na strani-
cama OKZ-a i INE. 

Na sjednici su uz članove Skupštine i 
Nadzornog odbora Udruženja, na zo či li 
i predsjednik Obrtničke komo re Za greb 
Mirza Šabić, predsjednik  Udru ženja 
obrtnika grada Zagreba An tun Troj nar, 
v.d. tajnika OKZ-a Goran Čan ković, 
počasni predsjednik Udruženja   obrtni   ka 
Jastrebarsko Ivan Puhar, pročelnica 
 Sekcije umirovljenih obrtnika Ankica 
Torbar i Zvonimir Celinščak ispred Ud-
ruge Etno Sveta Jana.                           n

Skupština Udruženja 
obrtnika Ivanić Grad

Udruženje obrtnika Ivanić Grad 
održalo je 10. prosinca 2015. go-

dišnju Skupštinu Udruženja. Uz uvaže-
ne goste - predsjednika OKZ M. Šabića 
i potpredsjednika A.Trojnara sjednici je 
prisustvovala i Vedrana Dragičević, koja 

je predstavila pogodnosti INA kartice u 
sklopu projekta Zajednička nabava.

Na sjednici Skupštine usvojen je 
Fi nancijski plan za 2016. godinu kao 
i Program rada Udruženja obrtnika 
Ivanić Grad za 2016. godinu.

Nakon redovnog dijela sjednice nas-
tavljeno je ugodno druženje na seoskom 
imanju dugogodišnjeg  obrtnika g. Ke-
zele.                                                     n

Skupština Udruženja 
obrtnika Sesvete

Pod predsjedanjem Miroslava Čiha-
ka 11.12.2015. godine održana je 

treća redovna godišnja sjednica Skup-
štine Udruženja obrtnika Sesvete. Pred-
sjednik Miroslav Čihak sa osobitim 

za dovoljstvom je pozdravio cijenjene 
goste: predsjednika Obrtničke komore 
Zagreb, mr. Mirzu Šabića, Damira 
Židanića, potpredsjednika UOGZ, 
predsjednicu Udruženja trgovaca Mari-
ju Subotu, tajnika Udruženja obrtnika 
grada Zagreba Borisa Trupeca, pred-
stavnika Udruženja obrtnika Samobor 
Željka Brodara, predsjednika Kluba 
umirovljenih obrtnika UO Sesvete 
Franju Drenjančevića te predstavnike 
INE Vedranu Dragičević Borovec i Ig-
ora Grošića.

Prije samog početka sjednice pred-
stavnici INA-e su pružili informacije 
o pogodnostima koje se mogu ostva-
riti u INA-i kroz učlanjenje u Program 
Artifex te su odgovorili na mnoga pi-
tanja zainteresiranih obrtnika. Članovi 
Skupštine jednoglasno su usvojili Re-
balans finan cijskog proračuna za ovu 
godinu i Financijski proračun za 2016. 
godinu ko ji je detaljno predstavila i 
obrazložila Mirela Glavota, knjigovod-
kinja Udruženja obrtnika Sesvete. Ta-
kođer je jednoglasno usvojen i Program 
rada za 2016. godinu, kojim se i dalje 



Karlović pozdravio je sve skupštinare i 
uvažene goste: predsjednika Obrtni čke 
komore Zagreb Mirzu Šabića, potpred-
sjed nika Udru ženja obrtnika grada Za-
gre ba Ivicu Zanetti ja, predsjednika Ud-
ru ženja obrtnika Ja strebarskog Stipu 
Bučara i Vedranu Dragičević – pred-
stavnicu INA d.d.

O pogodnostima koje obrtnici mo-
gu ostvariti uključivanjem u projekt 
Zajednička nabava – Artifex govorio 
je Mirza Šabić, a benefite koje pruža 
tvrt ka INA d.d. kao partner - potpis-
nik sporazuma prezentirala je Vedrana 

Dragičević, koja je pozvala skupštinare 
da se uključe u projekt uz jednostavnu 
proceduru u kojoj je samo potrebno po-
puniti pristupnicu. 

Obrtnička komora Zagreb provodi 
projekt Zajedničke nabave već cijelu 
2015. g. tijekom koje su se pridružila 
preko 50 dobavljača proizvoda i usluga, 
među kojima je i SAMOBORKA d.d. 
Bitno je napomenuti da je pristupanje 
ovom projektu - kojim obrtnici smanju-
ju svoje ulazne troškove - potpuno bes-
platno, a jedini uvjet je uredno plaćen 
komorski doprinos. Također je omo-
gu ćeno da se i pravne osobe (d.o.o., 
j.d.o.o.) mogu priključiti ovom projek-
tu kao dobrovoljni članovi Hrvatske 
obrtničke komore.

Uspjeh i sreću u 2016. godini čla-
no vima Skupštine, njihovim radnicima 
i obiteljima zaželjeli su kolege iz drugih 
udruženja koji su prisustvovali sjednici - 
Stipe Bučar i Ivica Zanetti.

Udruženje obrtnika Samobora, Sve-
te Nedelje i općine Stupnik želi svim 
svojim članovima Sretan Božić i puno 
uspjeha u Novoj 2016. godini.              n

Skupština Udruženja 
obrtnika Zaprešić

Petnaestog prosinca 2015. godine 
održana je sjednica Skupštine Ud-

ruženja obrtnika Zaprešić na kojoj su 
usvojeni planski godišnji dokumenti, a 
to su: Financijski plan Udruženja obrt-
nika Zaprešić za 2016. godinu i Pro-
gram rada također za 2016. godinu.

U radu Skupštine nazočni su bili 
svi članovi Skupštine, sudjelo vali su i 
gradonačelnik grada Zapreši ća Željko 
Turk, predsjednik Obrtničke komore 
Zagreb Mirza Šabić, Miljenko Vuk, 
član Predsjedništva i predsjednik Nad-
zornog odbora UOGZ, Damir Žida nić, 
potpredsjednik UOGZ i v.d. tajnika 
Obrtničke komore Zagreb Goran Čan-
ković.

Odmah na početku sjednice skup-
štinarima i gostima, na zamolbu pred-
sjednice Jasenke Jančić obratio se 
gra donačelnik Turk. Naglasio je vrlo 
us   kla đeno djelovanje Grada i Udruže-
nja na svim projektima koji se mogu 
zajednički odraditi na dobrobit i Grada 
i Udruženja, a koja će se nastaviti i ubu-

duće. Sajam gospodarstva je naveo kao 
odličan i koristan primjer suradnje, a 
2016. godine na redu je 18. sajam, a sa 
tim i novosti vezane za projekt „Poslovni 
uzlet“ u kojem sudjeluje 14 gradova u 
Republici Hrvatskoj, a među njima 
je i Zaprešić prepoznatljiv po Sajmu 
gospodarstva. Projekt vode Poslovni 
dnev nik, Večernji list, 24 sata, a Grad 
i Udruženje dogovaraju zajedno koje 
ćemo ponuđene aktivnost prihvatiti. 
Nu de zanimljive edukativne radionice  
za obrtnike i poduzetnike koje bi se odr-
žavale dva-tri dana prije Sajma, zabavne 
sadržaje u obliku koncerata poznatih 
zabavljača, te naravno sve to medijski 
praćeno na visokoj razini. 

 Mirza Šabić je govorio o problemi-
ma u radu obrtnika, čestim promjena-
ma zakona, velikim poreznim i drugim 
davanjima, ali i teškoćama u kojima se 
nalazi komorski sustav. Zadržao se dulje 
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planira zastupanje i promicanje interesa 
članova, rasprav ljanje o problemima i 
predlaganje mje ra za njihovo rješavanje, 
promocija i prezentacija obrtnika or-
ganiziranjem na stupa na sajmovima 
u zemlji i inozemstvu, informiranje 
članstva, licenciranje, vođenje eviden-
cije radnog vremena za prijevoznike. 

U nastavku sjednice Damir Židanić 
je ukratko prezentirao novosti koje nas 
očekuju u zakon skim propisima. 

Svečani dio sjednice održao se u 
restoranu “Konoba Luka”, kojom prigo-
dom su dodijeljena priznanja zaslužnim 
obrtnicima koji su ove godine napunili 
25, 30, 35 i 40 godina uspješnog rada 
u obrtu i dali veliki doprinos razvoju i 
promicanju obrtništva. Zlatne plake-
te su primili: za 40 godina rada u 
obrtništvu, obrt ”Foto Zadro”, vl. Krešo 
Zadro, za 35 godina rada u obrtništvu 
Božidar Benko. Srebrnu plaketu primili 
su za 30 godina rada u obrtništvu Vlado 
Barun, Miroslav Čihak i Zdenko Mi kuš. 
Priznanja za 25 godina rada u obrtni-
štvu primili su Mladen Burić, Željko 
Fiolić, obrt za trgovinu ”Janaković” vl. 
Dijana Janaković, Lorenc Ligorio, Mile 
Barbarić, Drago Kovačević, Mladen 
Stan kić, Mladen Bradić i Davor Glo-
govec.

Predsjednik Čihak čestitao je svim 
dobitnicima priznanja, a pogotovo jer 
su unatoč svim teškoćama uspjeli op-
stati ovako dugi niz godina, te je svima 
uputio naj bolje želje za nadolazeće blag-
dane. 

UDRUŽENJE OBRTNIKA SES-
VETE, SVOJIM ČLANOVIMA, 
SVIM OBRTNICIMA I SVIM LJUDI-
MA DOBRE VOLJE ŽELI SRETAN 
BOŽIĆ TE OBILJE OSOBNOG I 
POSLOVNOG USPJEHA U 2016. 
GODINI! 

Skupština Udruženja 
obrtnika Samobor

S jednica Skupštine Udruženja obrt-
nika Samobor, Svete Nedelje i 

Stupnika održana je 14. prosinca 2015. 
godine. Nakon radnog dijela sjednice na 
kojem je usvojen Rebalans za 2015., Fi-
nancijski plan i Program rada za 2016. 
godinu, predsjednik Udruženja Marijan 



na prezentaciji Zajedničke nabave koju 
je osmislila i provodi Obrtnička komo-
ra Zagreb zajedno sa udruženjima, te još 
jednom pozvao udruženja obrtnika kao 
i obrtnike da se uključe u taj projekt jer 
donos i višestruku korist u poslovanju.

Nakon sjednice i gosti i članovi 
Skupštine zadržali su se na domjenku 
kojeg su organizirala dva člana Skupšti-
ne Udruženja obrtnika Zaprešić.         n

Skupština Udruženja 
obrtnika Vrbovec

Udruženje obrtnika Vrbovec 16. 
12. 2015. održalo je zajedničku 

sjednicu Skupštine, Upravnog odbora, 
Nadzornog odbora uz goste Mirzu Ša-
bića, predsjednika OKZ-a, Ivicu Za-
ne ttija, potpredsjednika UOGZ, gra-
do načelnika grada Vrbovca Vladimira 
Bre govića i rav natelja Razvojne agencije 
grada Vrbovca. 

 Na sjednici su prihvaćeni Rebalans 
proračuna za 2015. godinu. Rebalan-
som je prihvaćeno povećanje prihoda i 
rashoda koji su rezultat uspješnog pro-
vođenja projekta auto-dijagnostike, Yob 
off my life, ali i zadovoljavajuće naplate 
prihoda komorskog doprinosa. 

Usvojen je Plan rada i Financijski 
proračun za 2016. godinu. Predsjednik 
Obrtničke komore Zagreb je kratko 
upoznao prisutne sa aktivnostima koje 
OKZ priprema u cilju poboljšanja rada 
i povećanja usluga za naše članove i to 
kroz intenziviranje suradnje na nivou 
gradova i općina Zagrebačke županije. 
Poseban naglasak je stavljen na AR-
TIFEX odnosno zajedničku nabavu s 
kojom se već bilježe pozitivna iskustva 
i članova Udruženja obrtnika Vrbovec. 
Najavljen je projekt IN poduzetnik ko-
ji bi trebao biti izuzetna baza svih po-
slovnih subjekata Zagrebačke županije 

i primjer povezivanja obrta, poduzeća, 
OPG-a i slobodnih zanimanja u jednu 
interaktivnu bazu. 

Gradonačelnik Grada Vrbovca je iz-
razio izuzetno zadovoljstvo suradnjom 
sa Udruženjem i upoznao nazočne sa 
konkretnim projektima koje Grad pri-
prema uz ini cijativu i podršku Udru-
ženja. Grad Vr bovec postaje servis za 
po duzetništvo i to je smjer u kojem se 
prip remaju  projekti Poduzetničkog in-
kubatora, KIOC-a (Kulturno - infor-
ma tivno - obrazovnog cen tra) a koji će 
se svojim radom pokrivati i područje 
LAG-a „PRIGORJE“. Razvojna agen-
cija grada Vrbovca koja je počela iz-
grad nju kapaciteta i čija će aktivnost 
biti dostupna u podršci kroz pripremu 
projekta za naše obrtnike, a čiji je rad 
predstavio novi ravnatelj Stje pan Krk-
lec, čije je sjedište također u zgradi Ud-
ruženja, pa je do kraja sljedeće godine 
za očekivati svu infrastrukturu koja bi 
našim članovima trebala osigurati brzu, 
besplatnu i kvalitetnu potporu za daljnji 
razvoj.

Predsjednik Udruženja obrtnika Vr-
bovec zahvalio se svima prisutnima na 
suradnji, a za sljedeće razdoblje naja-
vio još veću suradnju i bolje usluge za 
svakog poduzetnika, obrtnika a pose-
bice početnike. Predstavnici INE su 
pre zentirali usluge koje se nude kroz 
AR   TIFEX, a koji je predstavljen kroz 
tehniku učlanjenja i prezentaciju web 
stranice kao servisa svakog obrtnika. 
Sjednica je održana u novouređenoj i 
opremljenoj dvorani Udruženja obrt-
nika, uz suradnju sa Razvojnom agen-
cijom grada Vrbovca i sufinanciranjem 
Zagrebačke županije.                           n

Skupština Udruženja 
obrtnika Velika Gorica 

Redovna Skupština Udruženja obrt-
nika Velika Gorica održana je 17. 

prosinca 2015. godine.
Uz nazočne obrtnike članove Up-

ravnog i Nadzornog odbora Udruže-
nja Skupštini su nazočili Mirza Šabić, 
predsjednik Obrtničke komore Zagreb, 
Antun Trojnar, predsjednik Udruženja 
obrtnika grada Zagreba i Damir Ži da-
nić, dopredsjednik UOGZ.

Skupština je donijela Izmjene i do-
pune Financijskog plana za 2015. go-
dinu, usvojen je i Program rada i Finan-
cijski plan Udruženja za 2016. godinu. 
Predsjednik Udruženja Vlado Mikulčić 
naglasio je da će u radu 2016. godine 
naglasak biti na ostvarenju zacrtanih 
planova strukovnih cehova Udruženja, 
sukladno financijskim mogućnostima. 

Na Skupštini je članovima prezen-
tiran i projekt Obrtničke komore Za-
greb Zajednička nabava – Artifex, koji 
već sada daje mnogobrojne mogućnosti 
obrtnicima da po povoljnijim cijenama 
koriste mnoge proizvode i usluge. 

U svečanom dijelu sjednice do-
di jeljene su zahvalnice suradnicima i 
part nerima Udruženja za njihovu du-
go   godišnju podršku i uspješnu surad-
nju: Zla ti Filipović, pročelnici Up    rav-
nog odjela za poljoprivredu i ru ralni 
razvoj grada Velike Gorice, Ružici Raš-
perić, direktorici Turističke zajed nice 
Zagrebačke županije, Barici Mar jano-
vić, ravnateljici Dječjeg vrtića Ci ci  ban , 
Hrvoju Kotarcu, Zagrebačka ban ka  
UniCredit Group i Jozi Čakali  ću, Za-
grebačka banka UniCredit Group.

Uspjeh i sreću u 2016. godini čla-
novima Skupštine, njihovim radnicima 
i obiteljima zaželjeli su i umirovljeni 
obrtnici koji su tradicionalno prisu-
stvovali Skupštini.                               n

Skupština Udruženja 
obrtnika Dugo Selo

Treća sjednica Skupštine Udruženja 
obrtnika Dugo Selo održana je 18. 

prosinca 2015. godine, pod predsje-
danjem Marka Cesara, predsjednika 
Ud   ruženja. Skupštini je prisustvovalo 
15 članova od ukupno 19 članova. 

Skupština UO Dugo Selo donijela je 
sljedeće odluke: Skupština jednoglasno 
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obrtničke komore, a zahvaljujući do-
broj suradnji s Gradom Zagrebom. 
Ud ruženje, iako brojnošću jako, samo 
ne bi zasi gurno uspjelo u ostvarivanju 
promjena u okviru taksi djelatnosti, a 
koje se tiču isključivo poštivanja zakona 
od strane svih poduzetnika u Republici 
Hrvatskoj koji obavljaju određenu vrs tu 
djelatnosti.

- Svim našim kolegama obrtnici-
ma, OKZ, HOK i ovim putem želimo 
sretnu i uspješnu Novu godinu i čvrsto 
sto jimo i podupiremo nastojanja naše 
krovne organizacije u borbi za boljitak 
obrtništva uopće i izjedačavanja statusa 
obrtnika i ostalih pravnih subjekata na 
tržištu rada, istaknuo je Jozo Kovačević, 
predsjednik Udruženja.                       n
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potvrđuje i usvaja izmjene i dopune (re-
balans) financijskog plana Udruženja 
obrtnika Dugo Selo za 2015. godinu, na 
bazi III. kvartala, Skupština jednoglas-
no bez izmjena i dopuna donosi i usvaja 

Program rada Udruženja obrtnika Dugo 
Selo za 2016. godinu kao i Financijski 
plan za 2016. godinu. 

Zbog odlaska u mirovinu jednogla-
sno je razriješen član Skupštine Stje -
pan Valjak (Ceh uslužnih djelatnosti) 
te  jednoglasno imenovan novi član 
Skup štine Ivo Čop (Ceh uslužnih dje-
latnosti). Stjepan Valjak je jednoglasno 
razriješen i obnašanja dužnosti potpred-
sjednika UO Dugo Selo i na njegovo 
mjesto imenovan Ivan Štivičić.            n

Skupština Udruženja 
autotaksi prijevoznika 
grada Zagreba

Dana 21. prosinca 2015. održana je 
2. redovna Skupština Udruženja 

autotaksi prijevoznika grada Zagreba na 
kojoj je usvojen Program rada i Finan-
cijski prora čun za 2016. godinu. Postig-
nuti rezultati ostvareni su uz pomoć 
Obrtničke komore Zagreb i Hrvatske 



S edamnaestog prosinca 2015. go-
dine predstavljen je obnovljeni 
oltar u kapeli Sv. Roka, Rokov 

pe rivoj u Zagrebu. Restaurirani se ol-
tar po prvi puta prikazuje javnosti na -
kon trogodišnjih konzervatorsko-resta-
urator skih radova, koji su dovršeni u 
godini kada se obilježava 100. godiš nji-
ca župe sv. Blaža u Zagrebu i 260. godiš-
njica prvog postavljanja oltara sv. Roka 
u kapeli na Rokovom perivoju.

Kapela sv. Roka sagrađena je 1647. 
godine kao zavjet građana Gradeca pro-
tiv kuge. Barokni oltar sv. Roka (1755.) 
u njoj se skrasio nakon velikog potresa 
1880. godine. Tada je radikalno obnov-
ljen - preslikan smeđim i plavim tonovi-
ma prema klasicističkom ukusu.

Povijesno-umjetnička istraživanja 
i konzervatorsko-restauratorski radovi 
na ol taru koje je Hrvatski restauratorski 
za  vod proveo u razdoblju od 2013. do 
2015. godine donijeli su nove spoznaje 

o njegovoj povijesti. Otkriveni natpis 
na predeli je na latinskom jeziku, a u 
prijevodu znači: „Slobodnoga i kraljev-
skoga grada (Zagreb, godine 1755.) ovaj 
oltar u čast Presvetog Trojstva, sv. Iva-
na Krstitelja i Evanđelista dao je izraditi 
ceh krojača“. - Krajem 17. i tijekom 18. 
stoljeća u crkvi Sv. Marka nalazilo se 13 
oltara koje su podizali i brigu o njima 
vodili gradski cehovi. O bogatstvu ceha 
ovisila je kvalitetea izrade ol tara, a ceh 
krojača bio je jedan od najbo gatijih, 
re  kla nam je Sena Kulenović, po vjesni-
čarka umjetnosti.

Proizlazi zaključak da je oltar iz crk-
ve uklonjen tijekom radikalne Schmidt-
Bolléove  obnove (1876-1882.) zajedno 
s drugim baroknim inventarom koji je 
naknadno većinom uništen ili raznesen, 
te da je oltar sv. Roka tek drugi sačuvani 
oltar iz gornjogradske crkve. Restaura-
torski su radovi bili usmjereni na sani-
ranje teških oštećenja na oltaru nastalih 

u požaru 1970-tih godina te uklanjanje 
preslika do izvornog sloja polikromije.

Ovim otkrićem i restauratorskim 
za hvatom vratio se značajni dio kultur-
ne povijesti grada Zagreba kao svjedo-
čan stvo umjetničke proizvodnje 17. i 
18. stoljeća i pučke pobožnost građana 
Gradeca.
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Obnovljen oltar u kapeli sv. Roka

Ceh krojača jedan je od najstarijih 
i najbogatijih zagrebačkih ceho va, 
a njemu pripada i najstarija sa ču

vana cehovska isprava, cehovske povla
stice koje mu je 1447. godine dodijelila 
gradečka uprava.

U kanonskim vizitacijama iz 1772. 
go dine navodi se da ceh krojača ima za
stavu kojoj je na jednoj strani slika sv. 
Ivana Krstitelja, a na drugoj znakovi kro
jača s orlom. Zastava je stajala kraj olta
ra sv. Ivana Krstitelja u župnoj crkvi Sv. 
Marka na Gornjem gradu. Ceh je štovao 
blagdane svoja dva zaštitnika, sv. Ivana 
Krstitelja i sv. Ivana Evanđelista.

Svaki ceh je imao svoja pravila, sveca 
zaštitnika, zastavu i škrinju. Najvažniji 

pred meti za djelovanje cehova bile su ce
hovske škrinje u kojima su se čuvali do
kumenti, cehovske isprave, pečatnjak, 
no vac, cehovska „tablica“ za pozivanje 
na sa stanke i drugi predmeti važni za 
rad. Škrinja se čuvala kod cehmeštra ko
jeg su između sebe svake godine bira
li majstori poslije cehovske mise na dan 
sveca zaštitnika ceha. Po izboru novog 
cehmeštra škrinja se uz javnu ceremoniju 
prenosila u njegovu kuću iz kuće starog 
cehmeštra. Cehmeštar je upravljao ce
hom, vodio poslove i račune, potvrđivao 
majstore i nadzirao kvalitetu proizvoda. 
Ceh je skrbio za stare, bolesne, udovice 
i djecu svojih umrlih članova. Škrinje su 
obično bile ukrašene simbolima ceha. 

U zbirci Muzeja grada Zagreba čuva se 
škrinja, pečatnjak i „tablica“ krojačkog 
ceha. Također je sačuvana i „tablica“ 
plo snata kutijica za nošenje poziva na 
cehovske sastanke iz 1785. go dine. Na 
prednjoj strani je državni grb, a na po
leđini znakovi krojača rastvorene škare, 
šilo i kruna. U Hrvatskom povijesnom 
mu zeju pohranjena je novija zasta va ce
ha krojača iz 1847. na kojoj je nasli kan 
sv. Ivan Krstitelj.  Krojački ceh, kao i osta li 
zagrebački cehovi, ukinut je 1872. go
dine, Obrtnim zakonom cara Franje Jo
sipa I, kao relikt srednjeg vijeka i kočnica 
modernog razvoja.

Sena Kulenović, povjesničar umjetnosti 

ZagRebaČKi ceh KROjaČa

Oltar je u čast Presvetog 
Trojstva dao izraditi ceh krojača



Zagrebački ugostitelji od 1. si-
ječ nja 2016. godine plaćat će 
porez na potrošnju 2 umjesto 

dosadašnjih 3 posto, a namjera je da 
se taj porez do 2017. godine u potpu-
nosti ukine, istaknuto je na Forumu 
zagrebačkih ugostitelja, održanom 19. 
studenoga u hotelu Esplanade Za-
greb. Forum zagrebačkih ugostitelja 
go dišnji je sastanak svih zagrebačkih 
ugo stitelja, u organizaciji Udruženja 
ugo stitelja Zagreb koje broji oko 3.000 
članova, od toga 2.000 obrtnika i oko 
800 trgovačkih društava koji rade na 

obrtnički način. Udruženje se zalaže na 
lokalnoj razini da bude relevantan part-
ner vlastima pri donošenju i artikuli-
ranju svih prijedloga, kao i u rješavanju 
tekuće problematike.

Forum je završen konferencijom za 
novinare i objavom zaključaka. Na kon-
ferenciji su sudjelovali: gradonačelnik 
Grada Zagreba Milan Bandić, zamjenik 
ministra turizma RH Daglas Koraca, 
predsjednik Gradske skupštine Grada 
Zagreba Darinko Kosor, te brojni drugi 
predstavnici gradskih ureda, zavoda i 
službi, porezne i turističke inspekcije.

Predsjednik Gradske skupštine Da
rinko Kosor, naglasio je da se, osim na 
smanjenju ili mogućem ukidanju pore-
za na potrošnju ugostiteljima, intenziv-
no radi i na smanjivanju koeficijenata 

zona za ugostiteljske objekte u Zagrebu 
sa 10 na 7 posto, koliko imaju i druge 
djelatnosti. Kosor je podržao i zahtjev 
ugostitelja da im se trošak reprezentaci-
je priznaje u 100% iznosu, odnosno da, 
ako nekoga počaste u svom lokalu, za 
to ne moraju plaćati porez. O tome pak 
odlučuje državna vlast, odnosno Mini-
starstvo turizma, kao i o inspekcijskim 
nadzorima, za koje Kosor smatra da se 
trebaju odvijati kao u Njemačkoj to jest 
uz najavu.

Zaključke s Foruma predstavio je 
predsjednik Udruženja ugostitelja Za-
greb Nenad Šepak. Naglasio je da ugo-
sti telji od Grada traže da se: zaustavi 
pro daja i propadanje ugostiteljskih ob-
jekata; zabrani postavljenje hladnjaka, 
ledenica i sličnih uređaja na kioscima; 

U sklopu 28. Kongresa ugostitelja 
i turističkih djelatnika predsjed-

nik Hrvatske obrtničke komore Dra-
gutin Ranogajec i predsjednik Ceha 
ugostitelja i turističkih djelatnika 
HOK-a Nenad Šepak, dodijelili su pri 
znanja istaknutim obrtnicama i obrt-
nicima za izniman doprinos razvoju 
obrtništva i promicanju ugostiteljske i 
turističke struke.

Priznanja su dobili: Vladimir bi
rek, ugostitelj iz Velike Gorice; ivan 
Đurkin benkotić, ugostitelj iz Sve-
tog Križa Začretja; Sanjin Kramarić, 
ugostitelj iz Siska; Zlatko Petrić, 
ugostitelj iz Karlovca; Dražen Purgar, 
ugostitelj iz Novog Marofa; Mirjana 
ŠebČižmešija, ugostiteljka iz Kopriv-
nice; branko biketa, ugostitelj iz 
Bje lovara; ivica Poljak, ugostitelj iz 
Raba; ivan Šuljić, ugostitelj iz Nova-

lje; hrvoje Šimunović, ugostitelj iz 
Virovitice; anto bilobrk, ugostitelj iz 
Požege; ivica grgić, ugostitelj iz Nove 
Gradiške; branko Dunić, ugostitelj 
iz Zadra; branko Tudić, ugostitelj iz 
Brodarice; Mario Kružljak, ugostitelj 
iz Županje; Nikša ivičević, ugostitelj 
iz Drvenika; Dušan Černjul, ugo-
stitelj iz Šišana; Nikola botica, ugo-
stitelj iz Dubrovnika i Dragica hor
vat, ugostiteljka iz Preloga.               n

Forum zagrebačkih ugostitelja

Smanjen porez na potrošnju 
od 1. siječnja 2016.
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Priznanja 
istaknutim 
ugostiteljkama 
i ugostiteljima



jubilarni, 20. susret ribara, koji je 
održan 29. i 30. listopada 2015. 
godine u Šibeniku, završen je 

ras pravom o aktualnoj problematici 
ribarstva i prijedlozima za poboljšanje 
struke i objavom zaključaka. Doma-
ćin ovogodišnjeg stručnog skupa o 
ribarstvu bila je Obrtnička komora 
Šibensko-kninske županije, a pokrovi-
telj Ministarstvo poljoprivrede.

„Iz godine u godinu suradnja me-
đu resornim ministarstvom i ljudima 
koji od ribarstva žive kroz savjete, vi-
jeća i strukovne komisije i povjeren-
stva te ostalih interesno povezanih 
in teresnih udruga sve je bolja, napo-
menuo je ministar poljoprivrede Ti-
homir Jakovina, proglasivši 20. susret 
ribara otvorenim.

„Tijekom proteklih godina tražili 
smo zaštitu prava naših ribara i mo-
gućnost razvoja struke, a upravo za-
hva ljujući naporima Ceha, državne 
institucije prihvatile su neke naše ar-
gumente i donosile zakonsku regula-
tivu u korist ribara“, istaknuo je pred-
sjednik HOK-a Dragutin Ranogajec 
na otvaranju susreta, dodavši kako je 
Ceh za ribarstvo i akvakulturu HOK-
a, koji broji 3000 ribara, najaktivniji 
ceh HOK-a s najduljom tradicijom, 
nakon ugostitelja.

„Vrlo je teško ili skoro nemoguće 
omogućiti što veći ulov i zaradu, a do-
voljno dobro zaštititi riblji fond, usu-
glasiti stavove i interese među samim 
ribarima i kao rezultat svega zalagati 
se za donošenje kvalitetnih propisa 
na višestrano zadovoljstvo“, istaknuo 
je predsjednik Ceha za ribarstvo i ak-
vakulturu HOK-a, Mato Oberan.

Na kraju skupa, usvojeni su slje
deći zaključci:

1. Tražimo da se u Zakon o mor-
skom ribarstvu uvrstiti odredbu koja 
glasi: “Ribarstvo je djelatnost od inte-
resa za Republiku Hrvatsku”

2. Odrediti u roku od godine da-
na, jasnu, nedvosmislenu i provedivu 
strategiju hrvatskog ribarstva u okviri-
ma Europske unije.

3. Tražimo od Ministarstva po-
morstva, prometa i infrastrukture ko-
načno i trajno definiranje iskrcajnih 
mjesta i ribarskih luka, koje su od 
državnog značaja.

4. Tražimo financijsko rasterećenje 
ribara na način da se ribari oslobode 
od plaćanja doprinosa za mirovinsko 
i zdravstveno osiguranje na način kao 
što se primjenjuje u susjednim medi-
teranskim zemljama.

5. Tražimo redefiniranje režima 
ko čarskog ribolova u kanalima.

6. Tražimo da se i dalje sufinancira 
plava nafta po postojećem modelu.

7. Tražimo da se kroz Pomorski 
za konik napravi Pravilnik za ribar-
ska plovila kako bi se uvažile ribarske 
specifičnosti i napokon definirao po-
jam broda i brodice prema praksi EU.

8. Tražimo da struka, znanost i 
up rave na svim razinama (državne, re-
gionalne i lokalne) poduzmu sve po-
trebne mjere kako bi se pomoglo da 
se proizvodnja školjaka u Hrvat skoj 
zaštiti od predatora, te da se hit no 
pronađu sredstva iz državnog pro ra-
čuna ili iz EU fondova kako bi se po-
moglo uzgajivačima školjaka u otkla-
njanju šteta od predatora.

9. Sljedeći, 21. susret ribara održat 
će se u Ličko-senjskoj županiji.        n

Tražimo jasnu i provedivu 
strategiju hrvatskog ribarstva 
u okvirima EU
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20. susret ribara u Šibeniku

ukine porez na potrošnju koji plaćaju 
samo ugostitelji; smanji komunalna 
naknada za ugostitelje; regulira dodjela 
javnih površina raznim objektima čija 
primarna djelatnost nije ugostiteljstvo; 
smanji porez na tvrtku i tako izjednače 
ugostitelji s drugim djelatnostima.

Od države zagrebački ugostitelji 
zahtijevaju: povećanje standarda po-
tro šača, povećanje osnovnog osobnog 
odbitka na 5.000 kuna (sada je 2.600 
kuna), priznavanje troškova poslovnih 
ručkova i večera (reprezentacije) u 
100% iznosu, da omjer praktične 
i teorijske nastave bude u omjeru 
70:30, potaknuti i povećati licencira-
nje ugostiteljskih objekata, zabraniti 
(Zakonom o trgovini) hlađenje i uslu-
živanje pića i usluživanje hrane u trgo-
vinama, ukidanje poreza na potrošnju 
kojeg plaćaju jedino ugostitelji.

Na kraju Foruma dodijeljena su i 
priznanja zagrebačkim ugostiteljskim 
objektima za izvrsnost i kvalitetu u 
području ugostiteljstva, čime uspješno 
promiču zagrebačku tradiciju i autoh-
tonost i doprinose sveukupnom po-
boljšanju turističke ponude Zagreba i 
Hrvatske. Dobitnici plaketa su: ugo-
stiteljski objekt Palma (vlasnica Neda 
Jakić), ugostiteljski objekt Scorpio 
(vla snica Božena Stanić), ugostitelj 
Go ran Albini Kamanjo, ugostiteljski 
objekt Orijent (vlasnica Šeherezada 
Su čević), ugostiteljski objekt Sla stičar-
nica Milenium (vlasnik Imbrli Abdu-
rahimi), ugostiteljka Karin Mimica te 
ugostiteljka Anđelka Ribić.

U sklopu Foruma zagrebačkih 
ugo stitelja održana je i tradicionalna 
Gastro izložba zagrebačkih restorana 
i slastičarnica koja je ove godine po-
svećena humanitarnoj akciji VITOV 
SVIJET koju zajednički pokreću Ud-
ruženje ugostitelja Zagreb i Udruga 
„Senzori“. Cilj akcije je prikupiti sred-
stva za provođenje defektoloških i rad-
nih terapija te savjetovanje roditelja u 
svrhu postizanja stimulativnog i sret-
nog okruženja za male „senzorce“.    n



prilagođenom njihovom uzrastu i do-
sadašnjim kompetencijama.

I učenici i nastavnici izrazili su 
vrlo pozitivno mišljenje o kreiranom 
na stavnom materijalu koji im je na 
lagan i zanimljiv način približio po-
du zetništvo te im je dostupan za dalj-
nje učenje.

Izlazne ankete su pokazale da u 
Zadru 35,71% a u Zagrebu 57,69% 
učenika planira u budućnosti pokre-
nuti vlastiti posao, 82,14% u Zadru i 
80,77% u Zagrebu žele biti neovisni, 
82,14% u Zadru i 88,46% u Zagre-
bu misli da se poduzetništvo može 
naučiti, 100% učenika smatra da sa-
mostalni posao nosi rizik od čega ih 
je 82% u Zadru i 96,15% u Zagre-
bu spremno preuzeti taj rizik, 75% 
učenika bi se odlučilo za pokretanje 
obrta ili poduzeća, 85,71% učenika 
u Zadru i 96,15% u Zagrebu je od-
govorilo da im se sviđa učenja preko 
Loomen platforme s čim nisu prije 
bili upoznati.

Na pitanje što je poduzetnik 
7,14% učenika u Zadru i 19,23% 
u Zagrebu je odgovorilo da to osoba 
koja brzo zaradi novac; 7,57% u Zad-
ru i 53,85% u Zagrebu je odgovo-
rilo da je to osoba koja ulaže novac u 
određeni poslovni poduhvat; 10,71% 
u Zadru i 11,54% u Zagrebu je od-
govorilo da je to osoba koja uvijek 
zarađuje; a 3,57% u Zadru i 11,54% 
u Zagrebu je odgovorilo da je to oso-
ba koja ne mora raditi cijeli dan.     n

Nakon pripremnih aktivnosti za pro-
mociju poduzetništva i poduzet-

ničke kulture (izrada logotipa, izrada in-
teraktivne web stranice s materijalima za 
samostalno učenje, kreiranje nastavnih 
materijala itd.) Obrtničko učilište odr-
žalo je 2 promotivne radionice.

Prva radionica održana je u Strukov-
noj školi Vice Vlatkovića u Zad ru, 10. 
12.2015. godine na kojoj je sudjelo valo 
32 učenika. Učenici su prije radionice 
ispunili anketni upitnik o stavovima o 
poduzetništvu i obrtništvu koji je anali-
ziran s upitnicima nakon radionice.

Druga radionica održana je 11. 12. 
2015. godine u Školi za montažu insta-
lacija i metalnih konstrukcija na kojoj je 
sudjelovalo 30 učenika.

Učenicima su tijekom cjelodnevne 
radionice prezentirani pozitivni prim-
jeri iz poduzetništva, potrebne osnovne 
poduzetničke kompetencije, prednosti 
pokretanja vlastitog posla, cjeloživotno 
učenje u cilju osobnog i profesional-
nog napretka. Uz pomoć kompjutera, 
laptopa, tableta i mobitela pristupili su 
materijalu za učenje o poduzetništvu 

Obrtničkom učilištu su odobrena sredstva iz Europskog socijalnog fon-
da u sklopu poziva Jačanje kapaciteta ustanova za obrazovanje odraslih za 
provođenje projekta „Pametno u budućnost“. Obrtničko učilište je nositelj 
projekta dok su partneri u provedbi Elektroinženjering Brodar d.o.o iz Sa-
mobora i Udruženje obrtnika Osijek.

Vrijednost projekta je: 1.395.882,81 kuna i traje do 30.11.2016. godine.
Ugovor o financiranju potpisan je 30.11.2015. godine te smo krenuli s 

provedbom projekta u kojem će se razviti nastavni planovi i programi „Speci-
jalist za pametne kuće“ i „Specijalist za autodijagnostiku“, čiji će ishodi uče nja, 
temeljeni na analizi potreba tržišta rada, osigurati polaznicima obrazovanja 
odraslih i relevantnost njihovih kvalifikacija na tržištu rada. Nastavni ci stru-
kovnih predmeta proći će stručna usavršavanja te podići svoje kvalifikacije u 
obrazovnim metodama. Stvaranjem e-materijala i nabavom opreme stvorit će 
se preduvjeti za suvremenu nastavu.                                                            n

Poduzetništvo i obrtništvo je IN
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Obrtničko učilište sudjeluje u 
pro jektu strateškog partnerstv a 

SHINE koji je odobren je u okviru 
ERASMUS+ programa, poziv za 
2015. godinu, ukupne vrijednosti od 
441.773 EUR.
Trajanje projekta: 
01.09.2015. - 31.08.2018. 
Nositelj projekta: Istituto For ma  zione 
Operatori Aziendali – IFOA, Italija
Partneri: 
Confindustria Veneto SIAV S.p.A, 
- SIAV, Italija
Ufficio Scolastio Regionale per il 
Veneto-USRV, Italija
Westachsische Hohschule Zwickau 
- WHZ, Njemačka
Gotteborgs Tekniska College AG- 
GTC, Švedska
Colegiul Tehnik Ion I. C. Bratianu
- CTB, Rumunjska
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Projekt SHINE

Obrtničko učilište - OUZG, Hrvatska
European Forum of Technical and 
Vo cational Education and Training - 
EfVET

Višestrukovno obrazovanje - 
HVET, posebno kvalifikacije oko 5. 
ra zine Europskog kvalifikacijskog ok-
vira imaju važnu ulogu i neograničen 
potencijal u ovom segmentu. Nastavni 
planovi i programi ove razine su:

- usko povezani s visokotehnološ-
kim proizvodnim sektorima

- bez akademskih zvanja, udovolja-
vaju zahtjevima tržišta za tehničarima s 
novim visoko tehnološkim kompeten-
cijama, omogućuju jačanje inovacija, 
vođenje i upravljanje naprednim orga-
nizacijskim i proizvodnim procesima

- nalaze se između srednje škole i 
fakulteta, upravo u središtu između 
obrazovanja, fakulteta i poslovanja

- njima upravljaju i nadziru ih 
z ajednički javne vlasti, škole, obrazo-
vna tijela i tvrtke

- iznimno su interesantna polazni-
cima jer nude perspektivu na nekoliko 
područja: brzo zapošljavanje, napredak 
u karijeri i cjeloživotno učenje.

Upravo zbog ovog potencijala 
pro jekt SHINE je usmjeren na sku-
pine koje upravljaju i nadziru ove 
HVET programe, studente-polaznike 
s ciljem premošćivanja individualnih 
lokalnih ekonomskih uvjeta i ciljevima 
određenim regionalnim Strategijama 
pa metnih specijalizacija.                    n

Obrtničko učilište i ove godine sudjeluje u projektu The job of my life kojim  
se omogućuje mladim nezaposlenim osobama starosti od 18 do 27 godina 

stru  kovno obrazovanje u Njemačkoj kroz prekvalifikaciju u trajanju od 3 godine. 
Polaznicima se omogućuje tečaj njemačkog jezika u Hrvatskoj, u organizaciji 
Obrt ničkog učilišta do lipnja 2016. godine, praksa u trajanju od 3 mjeseca u Nje-
mačkoj, te od rujna 2016. strukovno obrazovanje po dualnom sustavu u Njemačkoj 
uz financira nje troškova života u iznosu od 818,00 EUR te plaćanje svih davanja 
(zdravstveno, mirovinsko itd.). Za partnera BVF Sustain iz Oldenburga odabrani su 
kandidati koji će započeti s tečajem njemačkog jezika u siječnju.
Zainteresirani za prekvalifikaciju (od 18 do 27 godina) javite se 
u Obrtničko učilište

 Za partnera GIB mbh iz Ludwigslusta u tijeku je zaprimanje prijava. Pozi-
vamo sve nezaposlene osobe između 18 i 27 godina starosti sa završenom bilo ko-
jom srednjom školom, ukoliko su zainteresirani za prekvalifikaciju u Njemačkoj 
nakon koje mogu ostvariti i zapošljavanje, da se jave u Obrtničko učilište što prije, 
jer će se odabir kandidata izvršiti sredinom siječnja 2016., a tečaj njemačkog jezi-
ka započet će 02.02.2016. Partner GIB omoguće prekvalifikaciju za sljedeća za-
nimanja: turističko-hotelijerski komercijalist, konobar, kuhar, njegovatelj, radnik 
u niskogradnji, cestar, armirač, instalater kućnih instalacija, frizer, automehaničar, 
prodavač prehrambenih namirnica, željezničar, metalski radnik, električar, sobosli-
kar, zidar, kamenoklesar, vozač kamiona, tesar.                                                       n

Strukovno obrazovanje za mlade 
do 27 godina u Njemačkoj

Projekt The job of my life



Dodjelom nagrada, završeno je 
Državno prvenstvo frizera i 
kozmetičara, koje je 15. stu-

denoga 2015. godine održano u Za-
grebu, u organizaciji Hrvatske obrtničke 
komore - Ceh frizera i kozmetičara. Do-
nosimo popis prvo i drugonagra đenih na 
Državnom prvenstvu frizera i kozmetičara 
po kategorijama:
1) progresivno šišanje
 2. mjesto Dejan Vukajlić  
 1. mjesto Mario Vidaček  
2) fantazija na noktima:
 2. mjesto Jelena Mitar  
 1. mjesto  Renata Šviglin  
3) fantazija:
 2. mjesto Zdravka Pukec  
 1. mjesto Mario Treščec  
4) šminka za mladenke:
 2. mjesto Matea Horvat
 1. mjesto Indi Bibić  
 5) vjenčana frizura seniori:
 2. mjesto: Zdravko Cedli  
 1. mjesto: Dario Sabo  
6) vjenčana frizura  juniori:
 2. mjesto Valentina Granić  
 1. mjesto Josip Križnjak  
7) modna kombinirana kategorija 

muški juniori:
 prvi rad fashion trend: 
 2. mjesto Marija Smoličić
 1. mjesto Marija Medovarski

  drugi rad progresivno šišanje:
 2. mjesto Marija Smoličić
 1. mjesto Marin Šimek
 - ukupni plasman (zbroj bodova 1. i 2. 

rada)  
 2. mjesto Marija Smoličić
 1. mjesto Marin Šimek
8) modna kombinirana kategorija 

žene juniori:
 prvi rad večernja frizura:
 2. mjesto Nikolina Franjić
 1. mjesto Josip Križnjak
  drugi rad progresivno šišanje – 3 

medalje
 2. mjesto Nikolina Franjić
 1. mjesto Josip Križnjak
- ukupni plasman (zbor bodova 1. i 2. 

rada)  
 2. mjesto Nikolina Franjić
 1. mjesto Josip Križnjak
9) modna kombinirana kategorija 

muški seniori
 prvi rad full fashion look:
 2. mjesto Sanja Siroglavić
 1. mjesto Zdravko Varga
  drugi rad progresivno šišanje:
 2. mjesto Sanja Siroglavić
 1. mjesto Zdravko Varga
ukupni plasman (zbroj bodova 1. i 2. 

rada):  
 2. mjesto Sanja Siroglavić
 1. mjesto Zdravko Varga

10) modna kombinirana kategorija  
žene seniori

  prvi rad dnevna frizura:
 2. mjesto Helena Belko Horaček
 1. mjesto Zdravko Cedli
 drugi rad večernja frizura:
 2. mjesto Dario Sabo
 1. mjesto Zdravko Cedli
ukupni plasman (zbroj bodova 1. i 2. 

rada):  
 2. mjesto Helena Belko Horaček
 1. mjesto Zdravko Cedli

Na Državnom prvenstvu nastupilo 
je 58 frizera i kozmetičara u 10 kate gorija - 
seniorskih i juniorskih (do 23. godine 
života). Riječ je o prvom na tje canju u 
Hrvatskoj koje se organizira po pravilima 
OMC-a. OMc (ORga Ni SaTiON 
MONDiaLe cOiFFU Re) je najveća 
svjet ska organizacija koja promovira lje-
potu, s više od 60 zemlja članica i više od 
milijun salona. Cilj OMC-a je promovi-
rati edukacijske i na tjecateljske programe 
za kosu, nokte i estetiku.

Ceh frizera i kozmetičara HOK-a od 
2010. godine član je Svjetske frizerske or-
ganizacije te može samostalno nastu pati na 
svim natjecanjima u njihovoj organizaciji. 
Svi natjecatelji, ovisno o plasmanu na 
dr žavnom prvenstvu, imaju mogućnost 
postati dio Internacionalnog tima Ceha te 
na taj način nastupati na međunarodnim 
natjecanjima u organizaciji OMC-a.

Nastup na Državnom prvenstvu fri-
zera ujedno je i jedan od preduvjeta za 
sudjelovanje na Svjetskom prvenstvu u 
Seulu 2016. godine. 

Pokrovitelj Državnog prvenstva fri zera 
i kozmetičara je Ministarstvo znano sti, 
obra zovanje i sporta. Sponzori su Top Still, 
Indola, Keune i UOGZ.                             n

Obrtnicki listˇ26 natjecanja

Državno prvenstvo 
frizera i kozmetičara 
Hrvatske
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softCRM

Razgovarajući s kolegama obrt-
nicima, pokazala se potreba za 

pouzdanim programom za vođenje 
obrta.

Kod odabira rješenja, imperativ 
je kvaliteta rješenja, no odmah na-
kon toga slijedi troškovna strana. 
Po  kazalo se da su najmanji troškovi 
s rješenjima koja se mogu koristiti uz 
mjesečnu ili godišnju naknadu bez 
nužnih inicijalnih ulaganja.

Program softCRM, hrvatske in-
formatičke tvrtke iz Čakovca, omo-
gućava navedeno. U programu se na 
jednostavan način mogu izrađivati svi 
financijski dokumenti, kao što su po-
nude, fakture, otpremnice, primke, 
putni nalozi, potpuno usklađene s 
fiskalizacijom. Dostupnost podataka 
s bilo kojeg računala i bilo koje lo-
kacije omogućuje jednostavnije i lak-
še vođenje poslovanja. 

Zadovoljite zakonske okvire, 
sma  njite troškove i budite u korak s 
vre  menom.

Softwise d.o.o., Čakovec, www.
soft-crm-net, podrska@soft-crm.net, 
040/390997

Program za obrtnike

V elika je sreća za svako go spo dar
stvo, a osobito za naše hr vatsko 
gospodarstvo, koje je u proteklih 

desetak godina prošlo brojne turbulencije 
i šokove, imati ljude kao što je Stjepan 

Šafran, koji toliko nesebično pridonose 
boljoj budućnosti naše domovine. - ka zala 
je Kolinda grabar Kitarović, pred-
sjednica Republike Hrvatske, če sti taju-
ći vlasniku Metal Producta Stje panu 
Šafranu, 16. studenoga 2015. godine, 
u Brezničkom Humu, na njegovim po-
stig nućima i karijeri dugoj 50 godina.

Stjepan Šafran je obnašao dužnost 
predsjednika Hrvatske obrtničke ko mo-
re, a danas je počasni doživotni pred-
sjednik HOK-a. Počeo je kao obrtnik 
1967. godine s radionicom za preradu 
metala i strojnu obradu i s jednim rad-
nikom, a do danas izgradio poslovni su-
stav koji zapošljava 160 radnika, a čine 
ga Radionica Šafran, Ljevaonica Tržec 
te tvrtke alu Product i Metal Product. 

Svoju metalsku radionicu pokrenuo je 
nakon završene obrtničke škole i na u-
kovanja.

Godine 2006. pokrenuo je i Vi na-
riju Šafran, posao kojim se nekada ba-

vila njegova obitelj uzgajajući lozu na 
zagorskim bregima.  Danas je za mene 
veliki dan. Navršilo se punih 50 godina 
mog aktivnog rada, a od toga  48 godina 
u vlastitoj tvrtki. Radimo elektro opremu, 
strojnu opremu lijevanjem i plus toga ovdje 
je pogon kojega smo razvili s gospodinom 
Marchesiniem  Wan Product  gdje je 
isto tako zaposleno 70tak ljudi. Od kada 
smo aktivni u Brezničkom Humu zajedno 
s Wan Productom zaposleno je ukupno 
više od 140 ljudi. Nije bilo lako jer treba 
pratiti potrebe tržišta, ulagati u nove 
proizvode i marljivo raditi i biti strpljiv. 
Rekao bih: Da, uistinu uspjeh dolazi 
preko noći, ali nekad tu noć trebaš čekati 
četrdesetak godina!      

n

Proslava 50. obljetnice 
rada Stjepana Šafrana 

Breznički Hum

Poštovane obrtnice i obrtni-
ci, u cilju bržeg i ekonomičnijeg 
informira nja članova UOGZ o ter-
minima održavanja sastanaka i sjed-
nica, pozivamo vas da javite svoju e - 
mail adresu i broj mobitela Stručnoj 
službi UOGZ, Mažuranićev trg 13, 
na tel. 48 77 88, 48 77 882 ili na 
e-mail: info@obrtnici-zagreb.hr ili 
registar@obrtnici-zagreb.hr.

 Stručna služba UOGZ
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evidenciju radnog vremena radnika, no-
vu matičnu knjiga radnika kao i nove 
isplatne liste. 

U nastavku sastanka pročelnik Ha lu-
žan iznio je problematiku struke od ko-
jih je izdvojio: problem nelojalne kon-
kurencije, prijedlog smanjenja name ta 
obrtnicima s malim brojem zaposlenih, 
problem provođenja praktičnog dijela 
naukovanja (komunikacija na relaciji 
obrt nik - škola), te visina naknade na-
učnicima. Na kraju sastanka prisutni su 
jednoglasno podržali prijedlog o osniva-
nju Obrtničke zadruge kao i prijedlog o 
organizaciji posjeta stručnom sajmu.  n

Sekcija plinoinstalatera i 
plinoservisera

Petog studenoga 2015. godine odr-
žan je sastanak Sekcije plinoinstalate-
ra i plinoservisera. Pročelnik Mihalić 
uvodno je informirao prisute o sastanku 
 vodstva Sekcije s predstavnicima Grad-
ske plinare Zagreb koji je održan 21. lis-
topada 2015. godine.

Pojasnio je korake u komunikaciji 
s predstavnicima GPZ i trenutnu fazu 
pregovora o uvjetima stjecanja statusa 
ovlaštenog izvođača. Iznio je primjedbe 
i neslaganje vodstva Sekcije s predstavni-
cima GPZ, a vezano za uvjete po rad-
nim područjima propisanim od strane 
GPZ. Navedeni su i prijedlozi korekcija 
i usuglašavanja koje je Sekcije zaprimila 
od GPZ. Nakon izlaganja pročelnika 
Mihalića otvorena je rasprava u kojoj su 
prisutni aktivno sudjelovali i iznijeli niz 
prijedloga i mišljenja. 

U nastavku sastanka članovi su upo-
znati o projektu OKZ Zajednička na-
bava, o organizaciji posjeta stručnom 
sajmu - 31. međunarodnom stručnom 
sajmu gra đevinske i rudarske mehani-

cija mesara i pekara. Pročelnik Pre žec 
je upoznao prisutne kolege s radom 
cehova u Udruženju, te podsjetio da 
su cehovi osnovni oblik strukovnog 
or  ganiziranja i stručnog rada na razi ni 
Udruženja koji su oformljeni radi us kla-
đivanja i rješavanja stručnih pitanja go-
spodarske grane kojoj obrtnik i sekcija 
pripada. Također je prisutne upoznao 
s radom Ceha proizvodnog karaktera 
u koji uz mnoge druge, ulaze i Sekcija 
mesara i pekara.

Najviše pažnje posvećeno je pitanju 
obrazovanju učenika za obrtnička zani-
manja kao i upisu u obrtničke strukov-
ne škole, te su članovi iznijeli sljedeće 
prijedloge:

- Potrebno je pojednostaviti pro ce-
duru licenciranja obrtničkih radionica

- Smanjiti bodovni prag za upis zani-
manja mesar i pekar

- Djeci obrtnika omogućiti direktan 
upis u obrtničke škole

- Pravovremeno informirati o broju 
kandidata za primanje na naukovanje te 
raspoređivanje prema mjestu stanova-
nja. 

U nastavku sastanka dana je infor-
macija o projektu OKZ Zajednička 
na  bava. Vezano za novosti u Zakonu o 
zaš titi na radu pročelnik Prežec je napo-
menuo da se do kraja 2015. godine po-
slovni subjekti trebaju uskladiti s Pra-
vilnikom o obavljanju poslova zaštite na 
radu.                                                   n

Sekcija stolara

Dvadeset i prvog listopada 2015. 
go  dine održan je sastanak Sekcije sto-
lara. Na početku sastanka prisutne je 
po zdravio Antun Trojnar, predsjednik 
UOGZ te prezentirao projekt OKZ Za-
jednička nabava.

Damir Židanić, pročelnik Sekcije 
in telektualnih usluga iznio je novosti 
ve zano za Zakon o radu kao npr. novu 

Sekcija građevinara
Šestog listopada 2015. godine odr-

žan je sastanak Sekcije građevinara pod 
predsjedanjem Zlatka Prosinečkog, 
pro      čelnika Sekcije. Sekciji su prisustvo-
va  li i predstavnici tvrtki - proizvođači 
građevinskog materijala i alata koji su 
održali prezentacije svojih proizvoda.

Predstavnik Sika Hrvatska predsta-
vio  je program proizvoda za hidroizo la-
cije te ponudio da se u Sikinom tre   ning 
centru u grupama održi prezentacija 
materijala i njegove primjene. Također 
je bilo govora o obradi po dova kupaoni-
ca i drugih samoni ve lirajućih podova, te 
o sanaciji prodira nja vode u podrume. 

Vezano za dopis HOK-e upućen 
Mi     nistarstvu graditeljstva i prostornog 
uređenja pročelnik Prosinečki obavijes-
tio je prisutne o zaprimljenom mišlje-
nju kojim se potvrđuje i omogućuje 
vlas   nicima obrta s majstorskim ispitom 
u području graditeljstva, obavljanje po-
s lo va vođenja manje složenih radova bez 
polaganja traženog ispita i bez upisa u 
upisnik Komore arhitekata. U nastavku 
sastanka Zlatko Prosinečki je predstavio 
inicijativu za osnivanje obrtničke zadru-
ge i informirao prisutne o prednostima 
koje nudi. Članovi Sekcije podržali su 
inicijativu.

Predsjednik Udruženja obrtnika gra-
da Zagreba Antun Troj nar podsjetio je 
prisutne na projekt OKZ Zajednička 
na bava s posebnim naglaskom na part-
nere s kojima su do sada potpisani ugo-
vori, te je pozvao prisutne da se projek tu 
priključe u što većem broju s obzirom 
na činjenicu da se većim brojem sudi-
onika projekta ostvaruju i veći popusti.

Dvanaestog listopada 2015. godine, 
članovi Sekcije sudjelovali su na preda-
vanju KEIM Lignosil-zaštita i očuvanje 
drveta koje je održano u Parku prirode 
Lonjsko polje. Teme predavanja bile su: 
vrijednosti mineralnih materijala i mi-
neralnih zaštita; Zaštita i očuvanje drve-
ta – KEIM Lognosil sistemi; Izvrstan 
ekološki profil Keim boja.                   n

Sekcija mesara i pekara
Devetnaestog listopada 2015. go-

dine održan je zajednički sastanak sek -
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zatražiti od osiguravajućih kuća osi-
guranje po prihvatljivim uvjetima. 
Pro  čelnica je zajedno sa potpredsjedni-
kom UOGZ, Damirom Židanićem još 
jednom Sekciji predstavila projekt Za-
jednička nabava. U nastavku sastanka 
izvršena je rekapitulacija aktivnosti koje 
su provedene u ovoj godini, te je done-
sen financijski plan i plan rada za 2016. 
godinu.

Sekcija kozmetičara je izrazila zado-
voljstvo što su važnost ovakvih preda-
vanja i sastanaka prepoznali i predstav-
nici srednjih škola koje sudjeluju u 
ško lovanju budućih kozmetičara, te su 
predavanju prisustvovali stručni učitelji 
praktičnih predmeta, a pridružili su se i 
članovi sekcija kozmetičara Zagrebačke 
županije. Praksu njihovog uključivanja 
u rad Sekcije kozmetičara provodit će se 
i ubuduće.                                           n

Sekcija frizera
Sastanak Sekcije frizera koji je odr-

žan 25. studenoga 2015. godine izazvao 
je izniman interes članova Sekcije. Do-
kaz je to koliko je tema gospodarenja 
otpadom goruća. Naime Zakon o održi-
vom gospodarenju otpadom na snazi je 
još od 2000. godine, a do danas je pre-
trpio niz izmjena.

Predstavnik tvrtke koja se bavi odvo-
zom otpada prezentirao je njihove uslu-
ge i posebno napomenuo da se u frizer-
skim salonima radi o dvije vrste otpada 
(otpadna kosa i onečišćena ambalaža) 
koji se moraju odvojeno spremati u 
sprem nike ili vreće.

Način zbrinjavanja otpada u frizer-
skim salonima prisutnima je pojasnio 
Damir Židanić. Također je bilo riječi o 
tome na koji način se vrši kontrola fis-
kalizacije u frizerskim salonima te je uz 
brojne primjere iz prakse Damir Židanić 
upozorio na vođenje repromaterijala 
ko ji se vodi komadno, jer je na osnovu 
njega najlakše inspekcijskom nadzoru 
utvrditi približno stanje prometa. 

Na kraju sastanka Ivica Zanetti, pro-
čelnik Sekcije, pozvao je članove da se u 
što većem broju odazivaju na sastanke 
Sekcije jer će samo tako moći dobiti 
pra vovremenu informaciju i izbjeći pla-
ćanje visokih kazni.                              n

zacije Bauma 2016.  koji će se održati 
od 11. do 17. travnja 2016. u Münche-
nu.                                                      n

Sekcija proizvođača 
 suvenira 

Desetog studenoga 2015. godine 
odr žan je sastanak Sekcije proizvođača 
suvenira radi dogovora oko sudjelova-
nja na manifestaciji Advent u Zagrebu. 
Pročelnik Maretić je informirao pri sut-
ne da je upućen dopis Gradu za odobra-
vanje lokacije za 10 kućica na zapadnoj 
strani Trga bana Josipa Jelačića „Advent 
zagrebačkih obrtnika 2015“ koji bi se 
održao od 27. studenoga 2015. - 10. 
siječnja 2016. godine.                          n

Sekcija kozmetičara
Desetog studenoga 2015. godine 

odr žan je sastanak Sekcije kozmetičara. 
Na početku sastanka dr. Miroslav Kinčl 
je održao predavanje na temu „Siner-
gija estetske kirurgije i kozmetičara“ u 
kojem je prisutne detaljno upoznao sa 
tekućim implantatima, botoxom i file-
rima, te modeliranju lica vraćanjem 
vlastitog masnog tkiva. Upozorio je na 
moguće kontraindikacije i dao savjete 
kako kozmetičari mogu njegovati kože 
nakon aplikacije takvih implantata. Pri-
sutni su predavanje popratili sa velikim 
zanimanjem, te se razvila i izuzetno ko-
risna rasprava na obrađene teme.

Vezano za novosti u Pravilniku o zaš-
titi na radu, prisutnima je podijeljen le-
tak sa svim potrebnim informacijama a 
prema trenutnim saznanjima koja ima-
mo postoji informacija da kozmetičari 
koji imaju položen majstorski ispit nisu 
u obvezi polaganja ispita za stručnjaka 
zaštite na radu I. stupnja. 

Po pitanju osiguranja od odgovor-
nosti prema trećim osobama iz djelatno-
sti, pročelnica Tretinjak će članovima 
Sekcije poslati primjerak izjave koju bi 
klijenti potpisivali prilikom ulaska u sa-
lon. Prijedlog je da zbog vlastite zaštite 
kozmetičari prihvate takav način pris-
tupa, jer tako dugoročno štite sebe od 
mogućih negativnih iskustava. Ukoliko 
se pokaže interes za ostvarivanjem takvog 
osiguranja, na nivou Sekcije moguće je 



Sekcija zlatara i Sekcija 
urara

Dvadeset i šestog studenoga 2015. 
godine održan je sastanak Sekcije zlata-
ra i Sekcije urara, kojim je predsjeda vao 
Vlado Crkvenac, pročelnik Sekcije zla-
tara. Na sastanku je posebno istaknu to 
da će Zakon o zaštiti novčarskih in sti-
tucija prouzročiti probleme u poslova-
nju zlatarskih radionica, te je u cilju 
zaš tite zlatarskih obrta potrebno hitno 
reagirati. Tim je povodom Vlado Crk-
venac na sastanak pozvao Renatu Ron-
čević iz Rijeke, predstavnicu tvrtke 
Alarm automatika i Lidiju Stolicu, 
predstavnicu salona bankarske opreme 
kako bi članovima pojasnile odredbe 
Zakona. Naime, prema Zakonu o zaštiti 
novčarskih institucija po članku 5. st. 1. 
točka 12. zlatari su uvršteni pod nov-
čar ske institucije (zlatarnice, sre  brnar-
ni ce, filigranske radnje, poslov ni ce za 

otkup plemenitih kovina i dra gocjenosti 
te pravne osobe i obrti za pre radu ple-
menitih kovina), što ih čini obveznici-
ma primjene ovoga Zakona. Članovi 
Sekcije odmah su reagirali i uputili 
do pis HOK-i uz zamolbu da ga prosli-
jedi Ministarstvu unutarnjih poslova 
s prijedlogom da se iz Zakona o zaštiti 
novčarskih institucija izuzmu iz članka 
5. st. 1. točka 12. prema kojoj se: zlatar-
nice, srebrnarnice, filigranske radnje, 
poslovnice za otkup plemenitih kovina 
i dragocjenosti te pravne osobe i obrti 
za preradu plemenitih kovina svrstavaju 
pod novčarske institucije. Navedeno je 
da će se i nadalje voditi maksimalno 
računa o sigurnosti zaposlenika i imovi-
ne, te poduzimati sve mjere zaštite pre-
ma mogućnostima i procjenama ri zika. 

Željko Sven Bukovski, iz tvrtke 
ZIRS d.o.o. podsjetio je na obveze ve-
zane za Pravilnik o zaštiti na radu kao i 
obve zi gospodarenja otpadom i sa puno 
strp ljenja odgovarao na upite prisutnih. 

Pročelnik Crkvenac informirao je 
na zočne o Odluci o elektronskom sla-
nju poziva za sastanke, pozvao članove 
da se u što većem broju odazovu tim 
pozivima, jer samo zajedničkim radom i 
prijedlozima možemo pridonijeti boljit-
ku struke.                                             n

Sekcija metalaca, 
plastičara i staklara

Na zajedničkom sastanku Sekcije 
me talaca, Sekcije plastičara i Sekcije 

staklara održanom 01. prosinca 2015. 
godine, prisutni su informirani o pro-
jektu OKZ Zajednička nabava. Želj-
ko Sven Bukovski, predsjednik Uprave 
ZIRS d.o.o informirao je članstvo o 
novostima vezanim za Zakon o radu, 
Pravilniku o zaštiti na radu, te zbrinja-
vanju otpada nastalog iz metalske, 
plastičarske i staklarske djelatnosti. Ta -
ko đer je informirao o pogodnosti za 
obrtni   ke koje pruža ZIRS d.o.o. – vo-
đenje poslova zaštite na radu po cijeni 
55,00 kn + PDV mjesečno. U ponudi 
je također atestiranje strojeva, procjena 
rizika, izrada plana evakuacije i osposo-
bljavanje za prvu pomoć.

U nastavku sastanka, o izmjenama 
i dopunama Zakona o radu, izmjena-
ma i dopunama Pravilnika o Zaštiti na 
radu čija primjena stupa na snagu 01. 
01. 2016. godine, govorio je Damir Ži-
danić, pročelnik Sekcije intelektualnih 
usluga.

O mogućnosti polaganja stručnog 
ispita za zanimanje plastičar, a u surad-
nji s Obrtničkim učilištem, prisutne je 
upoznao Z. Tkalčević, pročelnik Sekcije 
plastičara. 

Na kraju sastanka, pročelnici sek-
cija obavijestili su prisutne o Odluci 
Skupštini UOGZ o elektronskom sla-
nju poziva, obavijesti i informacija.     n
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Sekcija električara 

Na sastanku Sekcije električara koji 
je održan 07. prosinca 2015. godine, 
gost-predavač iz tvrtke ZIRS d.o.o., 
Željko Sven Bukovski, informirao je 
prisutne o mogućnosti vođenja Zaštite 
na radu za obrtnike po cijeni od 55,00 

kn mjesečno s ugovorom na dvije go-
dine. Gospodin Bukovski također je po-
jasnio članovima obveze koje proizlaze 
iz izmjena i dopuna Zakona o radu, 
Pravilnika o zaštiti na radu, te zbrinja-
vanja otpada nastalog iz električarske 
djelatnosti. Ivan Mladić, pročelnik Sek-
cije informirao je nazočne o projektu 
OKZ Zajednička nabava, te podsjetio 
na donesenu odluku Skupštine UOGZ 
o elektronskom slanju poziva, obavijesti 
i informacija i zamolio članove Sekcije 
da Stručnoj službi UOGZ dostave svo-
je kontakte i e-mail adrese. Također je 
obavijestio o posjetu sajmu DACH& 
HOLZ u Stuttgartu od 02.-05. veljače 
2016. godine koji organizira Ceh gra-
đevinskih djelatnosti te zamolio zainte-
resirane članove da se prijave kod Struč-
ne službe. Na kraju sastanka, članovima 
Sekcije podijeljena su priznanja za aktiv-
no obavljanje obrta: više od 15 godina, 
više od 20 godina, više od 30. godina i 
više od 40 godina.                                 n
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